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Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty
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Elias Lehti
 

Matti Välimäki
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 3.12.2024.

hallintopäällikkö Johanna Jokelainen
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§ 83
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 84
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Elias Lehti ja Matti Välimäki.

Pöytäkirja tarkastetaan 2.12.2024.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Elias Lehti ja Matti Välimäki.

Pöytäkirja tarkastetaan 2.12.2024.
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§ 85
Vapaa-ajan lautakunnan lausunto, Kansalaisopiston hankesuunnittelu

PRIDno-2024-4411

Valmistelija / lisätiedot:
Jenni Jakovaara
jenni.jakovaara@pori.fi

Liitteet
1 Liisankatu_20_kansalaisopisto_hankesuunnitelma_112024_final
2 Liite 1. Tarveselvityksen loppuraportti
3 Liite 2. ARK-hankeselostus
4 Liite 3. Rakennushistoriaselvitys
5 Liite 4. Tilaluonnospiirustukset ja tilaohjelma
6 Liite 5. Rakenneleikkaus
7 Liite 5. Rakennetyypit
8 Liite 5. Tasopiirustus 1.krs
9 Liite 5. Tasopiirustus 2.krs
10 Liite 5. Tasopiirustus 3.krs
11 Liite 5. Tasopiirustus kellari
12 Liite 6. LVIA-hankekuvaus
13 Liite 7. Ilmanvaihtokoneiden tilavaraukset
14 Liite 8. Sähkö- ja tietotekninen järjestelmäkuvaus
15 Liite 9. Laskentamuistio
16 Liite 9. Tavoitehinta-arvio
17 Liite 10. Kuntotutkimusraportti
18 Liite 11. Sisäilmakatselmusraportti
19 Liite 12. Satakunnan pelastuslaitoksen lausunto
20 Liite 13. Satakunnan Museon lausunto
21 Liite 14. Muistio Porin rakennusvalvonnan kanssa pidetystä hankkeen 
esittelypalaverista
22 Kansalaisopiston tilat_ ennakkovaikutusten arviointi 2024
23 Vuokrasopimus Liisanpuisto_luonnos 19112024

YLEISTÄ

Hankkeessa tutkittiin Porin seudun kansalaisopiston toimintojen sijoittamista Porin 
kaupungin 100 %:sti omistaman tytäryhtiön, Kiinteistö Oy Domus Arctopoliksen 
omistamaan Liisankatu 20 kiinteistöön.  

Hankesuunnittelun tavoitteena oli sovittaa kansalaisopiston monipuolinen 
opetustoiminta vanhaan historialliseen rakennukseen. Liisankatu 20 on vanhalta 
osaltaan suojeltu, mikä asettaa omat rajoitteensa suunnittelulle. Tavoitteena oli 
kuitenkin peruskorjauksen kautta saada rakennus takaisin pysyvään käyttöön.

KOHDE

Kiinteistö- ja osoitetiedot: Liisankatu 20, 28100 Pori
Kaupunginosa: 3. kaupunginosa
Kortteli: 35
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Tontti: 1114
Kiinteistötunnus: 609-3-35-1114

Kerrosluku: 2-3 kerrosta + kellarikerros
Porrashuoneita: 2 kpl
Hissejä: 2 kpl

Huoneistoala: n. 3390 m2

Bruttoala: n. 4120 m2

KOHTEEN KUVAUS

Muutostöiden kohteena oleva rakennus koostuu kahdesta osasta, joista vanhempi osa 
on valmistunut vuonna 1902 ja uudempi osa vuonna 1991. Vanhempi osa on alun 
perin toiminut tyttökouluna ja on yksi Porin vanhimpia koulurakennuksia. Uusi osa 
toimi valmistuessaan hotelli- ja ravintolakouluna. Rakennus on pysynyt 
opetuskäytössä koko historiansa ajan ja sen käyttötarkoitus ei ole muuttumassa 
suunniteltujen muutostöiden myötä.

Vanhassa osassa on 2 kerrosta sekä kellari- ja ullakkokerrokset. Uudessa osassa on 2 
kerrosta sekä kellarikerros. Rakennuksessa on väestönsuoja.

Vanhan osan on suunnitellut arkkitehti Yrjö Sadenius (Sadeniemi) (1869-1951). 
Arkkitehtina Yrjö Sadeniemi tunnetaan erityisesti kirkko- ja koulurakennusten 
suunnittelijana. Rakennus on oman aikansa arkkitehtuurin laadukas ja tunnistettava 
edustaja, jonka ominaispiirteet ovat säilyneet ja muutokset toteutettu alkuperäistä 
arkkitehtuuria kunnioittaen. Rakennus on kaupunkikuvallisesti merkittävä.

Uusi osa on suunniteltu Porin kaupungin rakennusviraston talonsuunnitteluosastolla 
ja suunnittelusta vastasi arkkitehti Olli Steen. Hotelli- ja ravintolaoppilaitoksen lisäksi 
Steen on suunnitellut Porin kaupunginkirjaston ja työväenopiston sekä nuorisotalon.

Rakennuksen on todettu olevan peruskorjauksen tarpeessa.

RAKENNUSHISTORIALLISET JA ASEMAKAAVALLISET TIEDOT

Rakennus sijaitsee asemakaava-alueella, joka on vahvistettu 9.8.1988. Rakennuksen 
vanha osa on suojeltu asemakaavassa srII-merkinnällä, joka tarkoittaa, että 
rakennusta ei saa purkaa eikä siinä saa suorittaa sellaisia korjaus- tai muutostöitä, 
jotka turmelevat julkisivujen, vesikattojen ja porrashuoneiden taiteellista tai 
historiallista arvoa. Rakennuksen historiaa ja toimintaa on esitetty kattavammin 
Rakennushistoriallisessa selvityksessä.

TILAHANKINNAN VAIHTOEHDOT

Hankesuunnitelman toteutti Kiinteistö Oy Domus Arctopolis. Tästä syystä erilaisia 
tilavaihtoehtoja ei kartoitettu. Liisankatu 20 on käyttötarkoitukseltaan opetuskäyttöön 
tarkoitettu rakennus, eikä sen käyttötarkoitus peruskorjauksen myötä muuttuisi. Myös 
kooltaan ja sijainniltaan se vastaa hyvin kansalaisopiston tarpeita.

TOIMINNOT JA TAVOITTEIDEN MÄÄRITTELY

Hankesuunnitteluvaiheessa pidettiin tilatarpeita kartoittava työpaja kansalaisopiston 
henkilökunnan kanssa. Keskustelua tilatarpeista ja niiden yhteensovittamisesta 
jatkettiin hankesuunnittelutyöryhmän kokouksissa. Suunnitelmaluonnosten 
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valmistuttua arkkitehti kävi läpi luonnokset vielä uudelleen tulevien käyttäjien kanssa 
ja muokkasi niitä sen perusteella.

Hankesuunnitelmaluonnos toimitettiin myös Satakunnan museolle ja Satakunnan 
pelastuslaitokselle lausuttavaksi. Lisäksi rakennusvalvonnalle esiteltiin 
hankesuunnitelma. Hankesuunnitelmasta pyydettiin lausunnot myös vammais- ja 
vanhusneuvostoilta sekä nuorisovaltuustolta. Lausunnot otetaan huomioon 
jatkosuunnittelun yhteydessä. Hankesuunnitteluvaiheessa laadittiin myös 
ennakkovaikutusten arviointi.

Hankesuunnitelmaa on esitelty eri vaiheissa kaupungin johtoryhmässä sekä 
kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa ennen lautakuntien ja 
kaupunginhallituksen lopullista päätöksentekoa. Kiinteistö Oy Domus Arctopolis on 
osaltaan hyväksynyt hankesuunnitelman 8.11.2024.

TILAOHJELMA

Tällä hetkellä pääosa rakennuksen vanhan osan tiloista on luokkatiloja. Vanha 
juhlasali on muutettu auditorioksi. Uuden osan tilat on suunniteltu hotelli- ja 
ravintolakoulun käyttöön ja rakennuksen 1. kerroksessa on ravintola. Rakennuksen 
käyttötarkoitus ei peruskorjauksessa muutu, vaan se säilyy opetus- ja 
ravintolakäytössä. Yksittäisten tilojen käyttötarkoituksiin voi kuitenkin tulla muutoksia.

Merkittävin muutos on kellarin puku-, pesu-, varasto- ja sosiaalitilojen ottaminen 
opetuskäyttöön. Tästä syystä vanhan osan kellariin lisätään myös hissiyhteys. 
Rakennuksen ensimmäisessä kerroksessa toteutetaan ravintolatilojen uudelleen 
suunnittelu vastaamaan paremmin nykyaikaisen ravintolakeittiön tarpeita. Samalla 
tiloihin on tarkoitus myös tehdä ravintolan ja kansalaisopiston yhteiset näyttely- ja 
kahviotilat. Toisen kerroksen tiloihin tehdään henkilökunnalle työtiloja jakamalla 
nykyisiä tiloja pienemmiksi työhuoneiksi.

Auditorio tulee jatkossa olemaan molempien toimijoiden yhteiskäytössä. 
Kansalaisopiston järjestämien luento- ja opetustilaisuuksien ympärille jäävää vapaata 
aikaa, voi ravintolayrittäjä hyödyntää nykyiseen tapaan erilaisten koulutus- ja 
kokoustilaisuuksien järjestämiseen. Tavoitteena on, että molemmat toimijat hyötyvät 
toistensa läsnäolosta samassa rakennuksessa.

KUSTANNUSARVIO

Hankkeen kustannusarvio on 8,88 miljoonaa euroa (alv. 0 %).

Kustannusarvioon (alv. 0 %) on laskettu seuraavat kokonaisuudet:

Rakennuttajan kustannukset, noin 1,0 M€ (11,7 % kustannusarviosta)
Rakennustekniset työt, noin 3,9 M€ (43,7 %)
LVI-työt, noin 1,7 M€ (19,1 %)
Sähkötyöt, noin 13 M€ (14,1 %)
Erillishankinnat, noin 126.000 € (1,4 %)
Muut kustannukset, noin 0,9 M€ (10 %)
Perustamiskustannukset yhteensä noin 8,88 M€
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Hanke rahoitetaan kiinteistöyhtiön ottamalla lainalla, jolle se tulee hakemaan 
kaupungin takausta. Tiloista tehdään pitkäaikainen vuokrasopimus kiinteistöyhtiön ja 
kaupungin välille. Arvio vuokrasta tämänhetkisen kustannusarvion perusteella on noin 
800.000 euroa vuodessa.

HANKEAIKATAULU                               

Alustavan hankeaikataulun mukaan hankkeen jatkosuunnittelu sekä tarvittavat 
lisätutkimukset ja -mittaukset ajoittuvat vuodelle 2025. Purkaminen ja uuden 
rakentaminen voisi mahdollisesti alkaa jo vuoden 2025 lopussa tai viimeistään vuoden 
2026 alussa. Hanke valmistuu vuoden 2027 aikana ja tavoite on, että toiminta pääsisi 
alkamaan vuoden 2027 syksyllä.

Aikataulu on suunniteltu siten, että kaikki hankesuunnitelman mukaiset korjaukset 
toteutetaan kerralla eikä erillistä vaiheistusta tehdä. Koko talo on peruskorjauksen 
ajan tyhjillään ja työmaa-alueena.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää esittää tekniselle lautakunnalle ja edelleen 
kaupunginhallitukselle hankesuunnitelman hyväksymistä.

Lisäksi vapaa-ajan lautakunta esittää vuokrasopimukseen tarvittavat 
määrärahavaraukset tulevien vuosien taloussuunnitelmiin sekä esittää 
kaupunginhallitukselle vuokrasopimusluonnoksen hyväksymistä.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli rakennuspäällikkö Jouni Salosen ja Kiinteistö 
Oy Domus Arctopoliksen toimitusjohtaja Jenni Jakovaaran alustuksen asiasta.

Merkitään, että Jenni Jakovaara poistui kokouksesta alustuksen jälkeen kello 17.06.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

___

Merkitään, että Jouni Salonen poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
jälkeen kello 17.07.

Tiedoksi
Kiinteistö Oy Domus Arctopolis / toimitusjohtaja Jenni Jakovaara
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Sivistyslautakunta, § 30,23.04.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 42,14.05.2024
Sivistyslautakunta, § 89,28.05.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 50,04.06.2024
Sivistyslautakunta, § 109,27.08.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 57,28.08.2024
Sivistyslautakunta, § 121,24.09.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 63,25.09.2024
Sivistyslautakunta, § 131,29.10.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 74,30.10.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 86, 27.11.2024

§ 86
Vapaa-ajan lautakunta, talous- ja henkilöstöraportti lokakuu 2024

PRIDno-2024-1530

Sivistyslautakunta, 23.04.2024, § 30

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talous- ja hallintoyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti maaliskuu
2 Sivistyslautakunta, henkilöstöraportti maaliskuu

Sivistyslautakunnan toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna 
enemmän, toteumaprosentti 32,7 (v. 2023 18,2), kasvua viime vuodesta 66,3 %. Tähän 
on suurin syy se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden hankeavustukset 
tuloutettiin käyttötalouden tuloiksi maaliskuussa, viime vuonna vastaava toimenpide 
tehtiin kesäkuussa. Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta laskenut. 
Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut alenivat 1.3.2023, joten vertailussa viime vuoden 
vastaavaan ajankohtaan nähden maksut olivat vielä vuoden 2023 tammi-helmikuussa 
korkeammat. Iltapäivätoiminnan maksujen korotukset 1.1.2024 alkaen ovat lisänneet 
muiden palvelumaksujen kertymää. Myyntituottojen kasvuun vaikuttaa 
hyvinvointialueelta laskutettavat erityislasten aamu- ja iltapäivätoiminnan 
kustannukset. Edellä mainituista syistä johtuen kokonaistuottojen kertymä on 
maaliskuussa selvästi viime vuotta parempi. Tilanne tasoittuu vuoden aikana, ja 
toimintatuottojen arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.   

Toimintakulut ovat toteutuneet pääosin talousarvion mukaisesti, toteumaprosentti 
24,1 (v. 2022 23,4), kasvua viime vuodesta 6,7 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime 
vuodesta 4,9 %. Vuoden 2023 palkankorotukset ajoittuivat kesään ja näkyvät kulujen 
kasvussa viime vuoteen verrattuna. Myös palkallisten henkilötyövuosien määrä on 
suurempi kuin viime vuoden vastaavana ajankohtana. Opetusyksikössä hankerahoitus 
on kasvattanut määräaikaisen henkilöstön määrää. Lisäksi erityisopettajien virkoja on 
enemmän, ja niitä on myös saatu hyvin täytettyä. Varhaiskasvatuksessa 
lainsäädäntöön perustuva hoidossa olevien lasten tuen lisääminen on vaikuttanut 
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määräaikaisen henkilöstön määrään. Henkilöstösivukulujen kirjaustavan muutos on 
myös lisännyt henkilöstökuluja opetusyksikössä ja varhaiskasvatusyksikössä. Aiemmin 
kulut kirjattiin kokonaisuutena sivistystoimialan hallintoon. Vuoden alusta lähtien 
kulut on kirjattu maksettujen palkkojen suhteessa yksiköille.

Palvelujen ostot ovat viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden kasvaneet, 
toteumaprosentti 27 (v. 2023 25). Kasvua 13,6 %. Tähän on suurimpana syynä 
yliopistollisen toiminnan avustuslasku 1,1 miljoonaa euroa, joka kirjautui viime 
vuonna huhtikuulle ja tänä vuonna maaliskuulle. Varhaiskasvatuksen 
palvelusetelikulut ovat nousseet indeksi- ja kerrointarkistusten myötä. 
Työterveyshuollon kustannukset ovat sen sijaan laskeneet.

Tarvikeostot ovat kasvaneet, toteumaprosentti 10,2 (v. 2023 8,9), kasvua 17,4 %. 
Koulujen oppimateriaalitilauksia on tehty tänä vuonna aiemmin. Myös hintojen 
nousulla on vaikutusta. Tarvikeostoissa on myös merkittävää kuukausittaista 
vaihtelua. 

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tuet ovat selvästi laskeneet viime 
vuodesta, toteumaprosentti 21,6 (v. 2023 26), laskua viime vuoteen 12,8 % Tähän 
vaikuttanee hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän väheneminen sekä 
varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 23,5 (v. 2023 41), laskua viime vuoteen 33,7%.

Toimintakulujen arvioidaan kokonaisuutena toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Sivistyslautakunnan toimintakateen toteumaprosentti maaliskuussa oli 23,4 (v. 2022 
23,9). Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 2,6 %. Toimintakulujen ja -
tuottojen vuosittaisesta kirjauskuukausien vaihtelusta johtuen toimintakate ei ole 
täysin vertailukelpoinen viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden. 
Sivistyslautakunnan talous on ensimmäisen vuosineljänneksen osalta toteutunut 
suunnitellusti. Maaliskuun talousraportin perusteella ennuste on, että toimintakate 
toteutuu talousarvion mukaisesti.

Vakituisen henkilöstön lukumäärä on noussut 10 henkilöllä, kun taas sijaisten määrä 
on selkeästi vähentynyt (-56 henkilöä) vuoden takaiseen verrattuna. Muiden 
määräaikaisten sekä lukumäärän että suhteellisen osuuden nousua selittää sekä 
hankerahoituksella palkatun henkilöstön suotuisa kehitys että tuen tarpeiden 
lisääntyminen sekä opetuksessa että varhaiskasvatuksessa. Kokonaisuudessaan 
henkilöstön määrä on vähentynyt 15 henkilöllä vuoden takaiseen verrattuna, mutta 
henkilötyövuosikertymä sen sijaan kasvoi 2,7 prosenttia. Osaltaan lisäystä selittänee 
se, että esimerkiksi opetuspuolella on saatu täytettyä erityisopettajien virkoja.

Sijaisten määrän vähentymiseen vaikuttaa terveysperusteisten poissaolojen suotuinen 
kehitys, koska sairauspoissaolojen sijaisia ei ole tarvittu yhtä paljon kuin vuosi sitten. 
Sairaudesta aiheutuneet terveysperusteiset poissaolot näyttäisivät tässä vaiheessa 
maaliskuun osalta alittavan sekä vuoden 2023 että vuoden 2022 poissaolotilanteen. 
Työtapaturmien osalta poissaolot alittavat vuoden 2023 poissaolot. 
Terveysperusteisten poissaolojen tilanteeseen tulee vielä tässä kohtaa suhtautua 
kuitenkin pienellä varauksella, koska takautuvat kirjaukset 
palkanlaskentajärjestelmään voivat vielä nostaa maaliskuun sairauspoissaololukuja.
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Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää merkitä talous- ja henkilöstöraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 14.05.2024, § 42

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti maaliskuu 2024
2 Vapaa-ajan lautakunta, henkilöstöraportti maaliskuu 2024

Toiminnallinen toteutuminen

Vapaa-ajan yksiköiden toiminta toteutui suunnitellusti vuoden ensimmäisellä 
neljänneksellä.

Kulttuuri- ja museopalvelut järjestävät monipuolista toimintaa myös omien 
toimitilojen ulkopuolella ja tavoittavat näin runsaasti kuntalaisia. Esimerkiksi Pori 
Sinfonietta toteutti alkuvuoden aikana yhdeksän konsertin lisäksi yhteensä 32 erilaista 
yleisötyöesiintymistä, johon sisältyi avoimia kenraaliharjoituksia, esiintymisiä 
hoitolaitoksissa, kouluissa, kirjastossa ja kauppakeskuksessa, Promenadikeskuksen 
aulassa sekä päättäjille suunnatussa Kulttuuriklubissa. Tulevista kulttuuritapahtumista 
mainittakoon Lastenkulttuurikeskuksen yhteistyössä jätehuoltoyhtiö Keräämön 
kanssa järjestämä  -näyttely Porin pääkirjastossa 28.5.Toisen roska on toisen taide
–15.6.2024. Näyttelyn pohjana on nuorille suunnattu kuvataidehaaste.

Museopalvelut tekevät aktiivista vaikuttamistyötä. Satakunnan Museo antoi 
lausunnon hallituksen muutosesityksistä valmisteilla olevaan rakentamislakiin. 
Julkisuudessa on ollut esillä museon näkemys Kankaanpään Venesjärven 
koulurakennuksen säilyttämisestä. Porin taidemuseon valmistelema Satakunnan 
julkisen taiteen ohjelman luonnos hyväksyttiin maakuntahallituksessa 29.4.2024.

Kirjaston lainamäärässä oltiin vuoden ensimmäisellä neljänneksellä lähellä viime 
vuoden lukemia. Maaliskuun alusta saatiin käyttöön kirjastojen digitaalinen 
elokuvapalvelu Cineast, joka on saanut palautetta helppokäyttöisyydestään. Palvelu 
on osa Satakirjastojen yhdessä asiakkaille tarjoamaa e-
aineistokokonaisuutta. Huhtikuun alussa siirryttiin kuntien yhteiseen, 
valtakunnalliseen e-kirjastoon. Kirjastopalveluissa etsitään nyt tasapainoa perinteisen 
aineiston hankinnan ja e-aineistokulujen välille. E-kirjaston kustannusvaikutus vuonna 
2024 on noin 40 000 euroa. 

Nuorisoyksikön erityinen haaste on tällä hetkellä TE24-uudistuksen valmistelu sekä 
nuorten työpajan ja Ohjaamon tunnistaminen osalliseksi siihen. Ne ovat toimineet 
pitkään ja erikoistuneet työllisyyttä ja osallisuutta edistävien monialaisten palveluiden 
tarjoamiseen 18-29-vuotiaille. Uudistus vaikuttaa nuorten palveluihin ja uhkaa 
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vähentää palveluihin kohdennettuja resursseja ja kaventaa työelämään 
integroitumisen keinoja muun muassa palkkatukijärjestelmän muutoksen myötä. 
Nuorten palvelut tulisi sovittaa osaksi uutta työllisyyden hoidon mallia siten, että 
nuorille suunnattujen palveluiden lähtökohtana ennaltaehkäisy, matalakynnyksisyys, 
monialaisuus ja yhden luukun periaate.

Ohjaamo saa EU:n elpymisrahaston rahoittamaa valtiontukea palveluiden 
monialaisuuden ja resurssien vahvistamiseksi. Tukea saa asiantuntijan palkkaamiseen 
sosiaali-, terveys-, tai koulutuspalveluista. Ohjaamossa työskentelee kannustinmallilla 
yksi kokoaikainen kuraattori, joka antaa matalan kynnyksen psykososiaalista tukea 
nuorille Ohjaamossa. Tukea aiotaan hakea edelleen kahden lisähenkilön 
palkkaamiseen.

Talouden toteuma

Tammi-maaliskuun toimintakate-% oli 21,3 % (23,4 % vuonna 2023). Toimintakate 
pienentyi 7,2 % viime vuodesta toimintamenojen vähentymisen johdosta. Menot 
pienenivät 0,2 miljoonalla eurolla. Toimintamenoista toteutui 24,5 % (27,7 % vuonna 
2023). Palvelujen ostot pienenivät 4,1 % erityisesti asiantuntijapalveluiden käytön 
vähennyttyä. Tarvikehankinnat vähenivät 16,9 %. Viime vuoden alkuneljänneksellä 
ostoja kasvattivat kirjaston sähköisen kirjallisuuden ja äänentoistojärjestelmän 
hankinnat sekä taidemuseon teoshankinnat. Tänä vuonna hankinnat ajoittuvat 
myöhäisemmäksi.

Toimintamenoja vähentää myös hanketoiminnan hiljentyminen ja avustusten 
maksatuksen lykkääntyminen oikaisuvaatimusten käsittelyn ja yhdistysten 
vuosiraportoinnin viivästymisen vuoksi.

Henkilöstömenot ovat kasvaneet 3,5 %. Kasvu selittyy nuorisoyksikön perustamisen 
myötä lisääntyneellä vakituisen henkilöstön määrällä sekä viime vuoden kesällä 
voimaan tulleilla palkankorotuksilla. Sijaisten ja määräaikaisten palkkakustannukset 
ovat vähentyneet kolmanneksella.

Toimintatulojen toteuma oli alkuvuonna 32,6 % (41,9 % vuonna 2023). 
Euromääräisesti tulot ovat samalla tasolla kuin viime vuonna. Tulojen korkea toteuma-
% vuonna 2023 johtui budjetoimattomista avustuksista.

Ensimmäisen vuosineljänneksen perusteella näyttää siltä, että vapaa-ajan palveluiden 
tulotavoitteiden nosto tälle vuodelle on ollut realistinen. Kulttuuripalveluissa lisättiin 
tulo-odotuksia yhteensä 0,3 miljoonalla eurolla, josta avustusten osuus on 0,1 
miljoonaa euroa, museoiden pääsymaksujen 0,1 miljoonaa ja Pori Sinfoniettan 
pääsymaksujen 50 000 euroa. Lisäksi talousarviossa on nyt huomioitu Promenadisalin 
ja kesäteatterin vuokratuotot 0,1 miljoonaa. Kirjaston myyntitulojen odotusta 
vähennettiin 40 000 eurolla, koska yhteistoimintakorvaukset tulevat vähentymään 
tänä vuonna kuntien yhteiseen e-kirjastoon siirtymisen vuoksi.

Kulttuuriyksikön toimintatuloista on toteutunut 35,3 %. Satakunnan Museo on ollut 
suljettuna paloilmoitinremontin vuoksi helmi-maaliskuussa, mutta vaikutus 
pääsymaksutuottoihin on jäänyt vähäiseksi, sillä kävijämäärät muissa museokohteissa 
ovat osittain korvanneet menetyksiä. Kokonaiskävijämäärä tammi-maaliskuussa oli 
6 800, kun se viime vuonna oli 8 700.
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Liikuntapalveluiden tulotavoitetta korotettiin tälle vuodelle 0,2 miljoonalla eurolla, sillä 
pääsymaksukertymän odotetaan kasvavan vähitellen. Pääsymaksut kasvoivat 
alkuvuoden aikana17,2 % ja tilavuokrat 5,8 %, ja tuottoja on tullut yli 0,1 miljoonaa 
euroa enemmän viime vuoden alkuun verrattuna.

Alkuvuoden aikana saatiin avustuksia 0,4 miljoona euroa. Nuorisoyksikköön kohdistuu 
odotus 0,4 miljoonan euron hanke- ja valtionavustuksista. Etsivän nuorisotyön ja 
nuorten työpajan valtionavustuksista ei vielä maaliskuussa saatu päätöstä. 
Avustuksilla on katettu valtaosa toiminnasta. 

Talouden vuosiennuste

Vapaa-ajan lautakunnan toimintakatteen toteuma on 21,3 % (23,4 % vuonna 2023). 
Kulttuuriyksikössä on reagoitu käyttösuunnitelmien laadinnan yhteydessä tehtyihin 
määrärahojen leikkauksiin ja toimintakuluista on säästetty. Museoilla ja orkesterilla 
saattaa olla haasteita täyttää muutetut tulotavoitteet. Liikuntapalveluiden 
pääsymaksuihin vaikuttaa tulevan kesän säistä riippuva maauimalan käyttöaktiivisuus.

Vapaa-ajan lautakunnan määräraha näyttää tässä vaiheessa vuotta riittävältä.

Henkilöstöasiat

Henkilöstön lukumäärä oli maaliskuussa 254, mikä on hieman pienempi kuin vuosi 
sitten. Vakituisten määrä on kasvanut 13 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön 
elinvoima- ja ympäristötoimialalta siirtyneiden työntekijöiden vuoksi. Samalla 
määräaikaisten määrä on laskenut. Vaikkakin kokonaisuudessaan henkilöstön 
lukumäärä on vähentynyt, on henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen 
henkilöstömäärä) lähes sama viime vuoteen verrattuna. Henkilöstöbudjettia tulisi olla 
maaliskuun jälkeen käyttämättä noin 75 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu 
ja käyttämättä on vielä 78,4 prosenttia. Lautakunnan sisällä nuorisoyksikkö on 
ylittänyt henkilöstöbudjettinsa ja käyttämättä on vain 72,2 prosenttia. Budjettiylitys 
johtuu kuitenkin lähinnä palkkojen virheellisestä kirjautumisesta. Terveysperusteiset 
poissaolot ovat merkittävästi laskeneet edeltäviin vuosiin verrattuna kulttuuri- sekä 
liikuntayksikössä. Nuorisoyksikössä poissaoloja on hieman edeltävää vuotta 
enemmän.

Kulttuuriyksikössä on vireillä henkilöstösuunnitelman mukaisia, eläköitymisistä ja 
irtisanoutumisista johtuvia rekrytointeja. Kirjastoon rekrytoidaan kolme henkilöä 
avoimiin tehtäviin, mutta kahden eläköityvän työntekijän tilalle ei tulla palkkaamaan 
uusia, vaan tarve ratkaistaan tehtävämuutoksin. Pori Sinfonietta rekrytoi kuluvan 
vuoden aikana neljä soittajaa avoinna oleviin tehtäviin. Uusi tuotantojärjestäjä aloitti 
vuoden alusta, ja lisäksi on käynnistetty tuottaja-nuotistonhoitajan ja tuottaja-
tiedottajan rekrytointiprosessit. Lastenkulttuurikeskus rekrytoi kevään aikana 
kulttuurituottajan eläköityneen kulttuuriassistentin tilalle työnkuvaa muuttaen. 
Liikuntapalveluihin pyritään palkkaamaan kolme uutta vakinaista uimavalvoja-
liikunnanohjaajaa. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Lautakunta päättää merkitä vapaa-ajan lautakunnan talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi. 
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Samalla lautakunta päättää, että toiminnallinen raportointi tehdään jatkossa 
kolmannesvuosiraportoinnin yhteydessä.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Tiina M. Toivosen alustuksen 
asiasta.

Merkitään, että kaupunginhallituksen edustaja Ismo Läntinen poistui kokouksesta 
tämän asiakohdan käsittelyn aikana kello 18.37.

Merkitään, että Viliina Välimäki poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.40.

Merkitään, että Marianne Ostamo poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.57.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 28.05.2024, § 89

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talous- ja hallintoyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti huhtikuu
2 Sivistyslautakunta, henkilöstöraportti huhtikuu
3 Sivistyslautakunta, toiminnallisten tavoitteiden toteuma T1

Sivistyslautakunnan toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna 
enemmän, toteumaprosentti 37,9 (v. 2023 21,9), kasvua viime vuodesta 59,9 %. Tähän 
on suurin syy se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden hankeavustukset noin 1,2 
miljoonaa euroa tuloutettiin käyttötalouden tuloiksi alkuvuodesta. Viime vuonna 
vastaava toimenpide tehtiin kesäkuussa. Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta 
laskenut. Suurin vaikutus on ollut varhaiskasvatusmaksujen alentumisella. 
Iltapäivätoiminnan maksujen korotukset 1.1.2024 alkaen ovat lisänneet muiden 
palvelumaksujen kertymää. Myyntituottojen kasvuun vaikuttaa hyvinvointialueelta 
laskutettavat erityislasten aamu- ja iltapäivätoiminnan kustannukset. Edellä 
mainituista syistä johtuen kokonaistuottojen kertymä on huhtikuussa selvästi viime 
vuotta parempi. Tilanne tasoittuu vuoden aikana, ja toimintatuottojen arvioidaan 
toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarvion mukaisesti, toteumaprosentti 32,4 (v. 
2022 32,6), kasvua viime vuodesta 3 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime vuodesta 
4,5 %. Palkallisten henkilötyövuosien määrä on suurempi kuin viime vuoden 
vastaavana ajankohtana. Opetusyksikössä hankerahoitus on kasvattanut 
määräaikaisen henkilöstön määrää. Varhaiskasvatuksessa lainsäädäntöön perustuva 
hoidossa olevien lasten tuen lisääminen on vaikuttanut määräaikaisen henkilöstön 
määrään. Henkilöstösivukulujen kirjaustavan muutos on myös lisännyt 
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henkilöstökuluja opetusyksikössä ja varhaiskasvatusyksikössä. Aiemmin osa 
sivukuluista kirjattiin kokonaisuutena sivistystoimialan hallintoon. Vuoden alusta 
lähtien kulut on kirjattu maksettujen palkkojen suhteessa yksiköille. Kuluja vastaavat 
määrärahasiirrot on tehty yksiköiden välillä.

Palvelujen ostojen kasvu on tasaantunut, toteumaprosentti 35,9 (v. 2023 36,9), kasvua 
2,5 %. Tähän on suurimpana syynä yliopistollisen toiminnan avustuslasku 1,1 
miljoonaa euroa, joka kirjautui tänä vuonna maaliskuulle ja viime vuonna huhtikuulle. 
Toteumat ovat huhtikuun osalta pääosin vertailukelpoiset viime vuoteen verrattuna, 
vaikkakin kulujen kohdentumisessa eri kuukausille on vaihtelua. Varhaiskasvatuksen 
palvelusetelikulut ovat nousseet indeksi- ja kerrointarkistusten myötä. 
Palveluliikelaitoksen ateriapalvelujen kustannukset ovat jonkin verran laskeneet ja 
puhtauspalvelujen nousseet. Kuljetuskustannukset ovat hieman laskeneet. 
Työterveyshuollon kustannukset ovat viimevuotisella tasolla. 

Tarvikeostot ovat kasvaneet, toteumaprosentti 21,7 (v. 2023 20,3), kasvua 8,8 %. 
Koulujen oppimateriaalitilauksia on tehty viime vuotta aiemmin. Myös hintojen 
nousulla on vaikutusta. Tarvikeostoissa on merkittävää kuukausittaista vaihtelua. 

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tuet ovat selvästi laskeneet viime 
vuodesta, toteumaprosentti 28,8 (v. 2023 34,9), laskua viime vuoteen 13,3 % Tähän 
vaikuttaa hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän väheneminen sekä 
varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 26,2 (v. 2023 45,1), laskua viime vuoteen 32,9 %.

Toimintakulujen arvioidaan kokonaisuutena toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Sivistyslautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti huhtikuussa oli 31,9 (v. 2022 
33,5). Toimintakate on laskenut viime vuoteen verrattuna 0,3 %. Toimintakulujen ja -
tuottojen vuosittaisesta kirjauskuukausien vaihtelusta johtuen huhtikuun toimintakate 
ei ole täysin vertailukelpoinen viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden. 
Sivistyslautakunnan talous on ensimmäisen vuosikolmanneksen osalta toteutunut 
suunnitellusti. Merkittäviä määrärahojen riittävyyteen vaikuttavia ennakoimattomia 
menojen lisäyksiä ei ole alkuvuoden osalta tullut esille. Ensimmäisen 
vuosikolmanneksen talousraportin perusteella ennuste on, että toimintakate toteutuu 
talousarvion mukaisesti. Lähikuukausien talouskehitykseen vaikuttavat erityisesti 
varhaiskasvatuksen kesäajan järjestelyjen onnistuminen sekä kesäkuussa 
maksettavien palkankorotusten vaikutukset henkilöstökuluihin.

Henkilöstön lukumäärä on 1824, joista sivutoimisia/virkaisia on 80. Vakituisia on 9 ja 
määräaikaisia 43 enemmän kuin vuosi sitten. Määräaikaisten lisäys jakautuu melko 
tasaisesti päiväkotien ja koulujen kesken. Sijaisten määrä on laskenut 
sairauspoissaolojen määrän vähentymisen vuoksi. Henkilöstömäärän lisäys 
henkilötyövuosikertymänä on +2,3 prosenttia. Henkilöstön määrä on kasvanut sekä 
opetus- että varhaiskasvatusyksikössä. 

Henkilöstöbudjettia tulisi olla huhtikuun jälkeen käyttämättä laskennallisesti 68,8 
prosenttia (toteuma 68,8), jossa on huomioituna kesällä toteutuvat palkankorotukset, 
järjestelyerä sekä yleiskorotus. Kesäkautena sijaisia ja määräaikaisia on oletettavasti 
vähemmän, jonka pitäisi antaa henkilöstöbudjetissa pysymiseen vielä helpotusta.
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Terveysperusteiset poissaolot ovat laskeneet vuosiin 2023 ja 2022 verrattuna, mutta 
poissaoloja on selvästi enemmän kuin vuonna 2021. Sairauspoissaolojen 
vähentämistavoitteeseen (-20 prosenttia verrattuna vuoteen 2023) pääsemiseksi 
pitäisi loppuvuonna olla poikkeuksellisen vähän poissaoloja

Kolmannesvuosiraportin yhteydessä raportoidaan myös talousarvion toiminnallisten 
tavoitteiden toteutumisesta. Raportit ovat esityslistan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää merkitä kolmannesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 04.06.2024, § 50

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, toiminnallisten tavoitteiden toteutuminen T1 2024
2 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti huhtikuu 2024
3 Vapaa-ajan lautakunta, henkilöstöraportti huhtikuu 2024

Toiminnallinen toteutuminen 

Satakunnan Museo avattiin huhtikuun alussa yleisölle paloilmoitinremontin jälkeen. 
Kahden kuukauden remonttisulku näkyy Satakunnan Museoon kuuluvien 
museokohteiden kokonaiskävijämäärässä, joka tammi-huhtikuulta oli 9 500, kun se 
viime vuonna samaan aikaan oli 11 500. Yleisö löysi kuitenkin tiensä myös Satakunnan 
Museoon nopeasti uudelleen, sillä talon huhtikuun kävijämäärä pysyi viime vuoden 
tasolla siitä huolimatta, että uuden vaihtuvan näyttelyn avajaisia vietettiin tänä vuonna 
vasta toukokuun puolella.  

Porin taidemuseo aloittaa vuonna 2024 kolmivuotisen ohjelman, jossa tilataan teoksia 
Satakunnassa työskenteleviltä taiteilijoilta. Satakunnan elinvoimaisuuden 
edistämiseksi perustettu KORSI Säätiö tukee Porin taidemuseon komissio-ohjelmaa 
kokonaisuudessaan 75 000 euron avustuksella, joka jakautuu vuosille 2024–
26. Ensimmäinen KORSI-komissio on tilattu Siikaisissa työskentelevältä kuvataiteilija 
Hanna Marnolta. Taiteilija valmistaa Porin uudistuneeseen Etelärantaan Taideaukiolle 
veistoksen, jossa hyödynnetään löydettyjä ja Siikaisten kunnan asukkaiden 
lahjoittamia puumateriaaleja. Teos valmistuu 7.6.2024 ja on esillä Porin päivään 
saakka.  

Kansalliskirjastojen ja yleisten kirjastojen yhdessä toteuttama kuntien yhteinen e-
kirjasto avautui huhtikuun lopussa. E-kirjaston käyttöönotossa on ollut vaikeuksia ja 
palvelu on yhä keskeneräinen. Kehittämistyö kuitenkin jatkuu. Satakirjastojen omaa e-
palveluiden valikoimaa täydennettiin Promentor-kielikurssipalvelulla huhtikuun 
alussa. 
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Pori Sinfonietta toteutti alkuvuoden aikana kymmenen Haapaneitty, mettän tyttö -
musiikkisatuesitystä Porin reuna-alueilla ja maakunnassa. Yksi esitys oli kauppakeskus 
Puuvillassa järjestetyssä Yhtä monta kulttuuria -tapahtumassa. Musiikkisatu on osa 
Konsertti- ja teatterikeskuksen Live 2 -hanketta.. 

Vauvojen värikylpy -työpajojen kevätkausi sujui kiitetysti ja toiminta sai jälleen paljon 
positiivista palautetta. Lastenkulttuurikeskuksen järjestämään valtakunnalliseen VV-
ohjaajakoulutukseen on tullut 28 hakemusta ja kuusipäiväinen koulutus pidetään 
elokuussa. Koulutuksen osallistumismaksut muodostavat tärkeän osan keskuksen 
tuloista. 

Nuorisopalveluiden toiminta on toteutunut suunnitellusti eri osa-alueilla. Tammi-
huhtikuun aikana osallistumiskertoja eri toimintoihin oli yhteensä 20 942 (vuosi 2023: 
17 850). Aktiivisia kohtaamisia verkossa oli 1 046 (vuosi 2023: 114) ja passiivisia 
(nuorisopalvelujen eri digialustoilla kävijät, joihin työntekijät tuottavat sisältöjä) 36 535 
(Vuosi 2023: 11 653). Vertailu viime vuoden vastaavaan aikaan osoittaa, että 
merkittävää kasvua on tapahtunut niin livekohtaamisissa kuin 
verkkotyöskentelyssäkin.  

Nuorisoyksikössä on kehitetty uudenlaista jalkautuvan nuorisotyön mallia 
yhteistyössä muiden nuorisotoimijoiden kanssa. Jalkautuvan nuorisotyön JANNUn 
kohderyhmää ovat kaikki alle 29-vuotiaat nuoret ja nuoret aikuiset. Aiemmin eri 
organisaatiot ja järjestöt ovat jalkautuneet nuorten pariin kukin erikseen. Toiminnan 
koordinointivastuu on Porin kaupungin nuorisoyksiköllä.  

ESR-rahoitteinen Oodi ohjaamoille -hanke on käynnistynyt ja Ohjaamo Pori on 
mukana hankkeessa. Hankkeen tavoitteena on vahvistaa ja laajentaa koulutuksen 
järjestäjien ja Ohjaamoiden välistä yhteistyötä. Hankkeessa tunnistetaan oppilaitosten 
ja Ohjaamoiden rajapinnassa olevat erityisen tervetulleet ryhmät ja kehitetään 
yhteisiä toiminnallisia ja rakenteellisia toimintamalleja sekä menetelmiä opintojen 
tukemiseen, koulutukseen osallistumiseen ja kiinnittymiseen.  

Liikuntayksikön osalta alkuvuoteen on sisältynyt sekä kehittämistyötä että 
perustoiminnan toteuttamista. Valmistelussa on ollut poikkihallinnollisen 
liikkumisohjelman viimeistely päätöksentekoprosessiin sisältyvine 
lausuntokierroksineen, vuorojakoperiaatteiden valmistelu sekä lukuisat rutiinimaisesti 
toistuvat vuoroihin ja liikuntatilojen käyttöön liittyvät asiat. Liikuntayksikkö on 
osallistunut tiiviisti stadionin peruskorjauksen ja siitä aiheutuvien väistötilatarpeiden 
suunnitteluun. Kevään aikana valmisteltu myös Meri-Porin uimahallin ja maauimalan 
kassa- ja kahviopalveluiden kilpailutuksia. Liikuntayksikkö osallistuu myös eri 
tapahtumia koskevaan yhteistyöhön, kevään aikana mm. tekojääradalla talvella 2025 
järjestettävän Satakunnan talviklassikon sekä vuoden 2027 Kalevan Kisojen 
hakuprosessin osalta.  

Talouden toteuma

Vuoden ensimmäisellä kolmanneksella toimintakate-% oli 28,4 % (29,7 % vuonna 
2023). Toimintakate pienentyi 2,6 % viime vuoteen verrattuna. Toimintatuotot 
kasvoivat kustannuksia voimakkaammin, mikä vaikuttaa myönteisesti 
toimintakatteeseen. 
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Toimintatuotot kasvoivat 12,2 % viime vuodesta, ja erityisen positiivista on 
maksutuottojen kehitys (+11,8 %). Liikuntayksikön tuotot ylittävät käyttösuunnitelman 
yli 200 000 eurolla. Kävijämäärät kasvoivat uimalaitoksissa huhtikuussa (tammi-
maaliskuun kävijämäärät hieman alle v. 2023 lukemien). 

Etsivän nuorisotyön ja nuorten työpajatoiminnan valtionavustuspäätökset tulivat 
huhtikuussa ja ne ovat odotusten mukaiset. Kohdennetun nuorisotyön 
valtionavustukset ovat yhteensä 175 000 euroa ja ne maksettiin heti huhtikuussa.  

Satakunnan Urheiluakatemian OKM-rahoituksen ajateltiin nousevan kasvattaja-
akatemiatasosta (50 000 euroa) alueellisen akatemian tasolle (90 000 euroa). Avustus 
myönnettiin kuitenkin vuoden 2023 tasoisena. Urheiluakatemian taloutta sopeutetaan 
avustustasoon vähentämällä asiantuntijapalveluiden hankintaa sekä 
henkilöstöjärjestelyin (ei sijaistarvetta). 

Promenadisalin lava- ja talotekniikassa ilmenneet ongelmat aiheuttivat huolen 
vuokratuottojen vähentymisestä, mutta näillä näkymin ongelmat ovat korjaantumassa 
ennen syyskauden alkua, joten suurilta tappioilta vältyttäneen. Promenadisalin 
tekniikan kilpailutus kuitenkin viivästynee suunnitellusta aikataulusta, joten sen 
kustannusvaikutukset konkretisoituvat vasta ensi vuonna. 

Toimintakulut ovat kasvaneet maltillisesti viime vuoden alkuun verrattuna (+2,6 %). 
Henkilöstökulujen kasvua (+7,2 %) selittää nuorisoyksikön perustamisen myötä 
lisääntynyt henkilöstömäärä. Henkilöstökulut ovat henkilöstösuunnitelman ja -
budjetin mukaisia. Perusyksikkökohtaiset henkilöstökulut voivat kuitenkin ylittyä 
johtuen tasausmaksun eli entisen eläkemenoperusteisen KuEL -maksun kirjaustavan 
muutoksesta. Se on aiemmin maksettu keskitetysti toimialan hallinnosta, mutta nyt 
maksu on jaettu henkilöstömäärän perusteella jokaiselle perusyksiköiden 
kustannuspaikoille. Vastaavia määrärahoja ei kuitenkaan ole jyvitetty 
kustannuspaikkakohtaisiin käyttösuunnitelmiin. 

Talouden vuosiennuste 

Ensimmäisen vuosikolmanneksen toteuman perusteella lautakunta näyttää pysyvän 
sitovassa määrärahassaan. 

Henkilöstöasiat 

Henkilöstön lukumäärä on 258, hieman pienempi kuin vuosi sitten. Vakituisten määrä 
on kasvanut 12 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön ELYMistä siirtyneiden 
vuoksi. Samalla määräaikaisten määrä on laskenut. Vaikkakin kokonaisuudessaan 
henkilöstön lukumäärä on vähentynyt, on henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen 
henkilöstömäärä) lähes sama viime vuoteen verrattuna. Henkilöstöbudjettia tulisi olla 
huhtikuun jälkeen käyttämättä noin 68,8 prosenttia, jossa huomioidaan kesän 
palkkoihin tulevat korotukset. Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja käyttämättä on vielä 
70,4 prosenttia. Lautakunnan sisällä nuorisoyksikkö on ylittänyt henkilöstöbudjettinsa 
ja käyttämättä on 65,11 prosenttia. Budjettiylitys johtuu lähinnä virheellisestä 
budjetoinnista nuorisoyksikköön 1.1.2024 siirrettyjen henkilöiden osalta. Nämä 
korjattiin huhtikuussa, joten toukokuun toteuma tulee olemaan todenmukainen.

Terveysperusteiset poissaolot ovat merkittävästi laskeneet edeltäviin vuosiin 
verrattuna kulttuuri- sekä liikuntayksikössä. Nuorisoyksikössä poissaoloja on hieman 
edeltävää vuotta enemmän.
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Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä kolmannesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Tiina M. Toivosen ja yksikön 
päällikkö Petteri Lahden alustuksen asiasta.

Merkitään, että nuorisovaltuuston edustaja Mirella Keto saapui kokoukseen tämän 
asiakohdan käsittelyn aikana kello 16.33.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 109

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talous- ja hallintoyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti heinäkuu
2 Sivistyslautakunta, HR-raportti heinäkuu 2024

Toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna vähemmän, 
toteumaprosentti 55,0 (v. 2023 61,2), laskua viime vuodesta 16,7 %. Tähän on suurin 
syy se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden avustuksia tuloutettiin 
käyttötalouteen viime vuonna kesäkuussa, jolloin tuloutuksia tehtiin enemmän kuin 
tämän vuoden maaliskuussa. Vuoden lopulla tuloutetaan vielä osa 2024 päättyvien 
hankkeiden avustuksista.  Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta laskenut. 
Suurin vaikutus on ollut varhaiskasvatusmaksujen alentumisella. Myyntituottojen 
kasvuun vaikuttaa hyvinvointialueelta laskutettavat erityislasten aamu- ja 
iltapäivätoiminnan kustannukset. Näihin tulee vielä sopimuksen mukainen 
indeksikorotus elokuun alusta lukien. Kokonaisuudessaan toimintatuottojen 
arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarvion mukaisesti, toteumaprosentti 57,2 (v. 
2023 58,4), kasvua viime vuodesta 1,5 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime 
vuodesta 1,7 %. Henkilöstökulujen kasvuvauhti on pienentynyt alkuvuoteen 
verrattuna. Sopimusten mukaiset palkankorotukset tulivat voimaan kesäkuussa ja 
lomarahat maksettiin heinäkuussa. Palkallisten henkilötyövuosien määrä on suurempi 
kuin viime vuoden vastaavana ajankohtana. Kesäkuukausina henkilöstöä on 
vähemmän johtuen loma-ajoista ja palvelutarpeiden vähenemisestä. 
Varhaiskasvatuksen kesäajan järjestelyissä myös onnistuttiin paremmin, ja 
käyttöasteet olivat kesä-heinäkuussa viimevuotista korkeammat.

Palvelujen ostojen kasvu on tasaantunut alkuvuodesta, toteumaprosentti 55,7 (v. 2023 
56,8), kasvua 3,2 %. Varhaiskasvatuksen palvelusetelikulut ovat nousseet indeksi- ja 
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kerrointarkistusten myötä. Kuljetuskustannukset ja työterveyshuollon kustannukset 
ovat viimevuotisella tasolla.  Ateriapalveluiden osalta heinäkuulta puuttuvat kokonaan 
varhaiskasvatuksen ateriamenot. Ne kirjautuvat elokuulle. Tämä on otettava 
huomioon palvelujen kulukehitystä tarkasteltaessa.

Tarvikeostot ovat kasvaneet, toteumaprosentti 49,1(v. 2023 46,0), kasvua 8,8 %. 
Tarvikehankintoja on tehty enemmän. Osa uudisrakennushankkeiden hankinnoista on 
kirjattu käyttötalouteen. Näihin on määrärahat investointipuolella. Tarvittavat siirrot 
tehdään vuoden lopussa.  Oppimateriaalien ja -tarvikkeiden hintojen nousulla on ollut 
myös vaikutusta. 

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien kustannukset ovat selvästi 
pienemmät viime vuoteen verrattuna, toteumaprosentti 51,0 (v. 2023 61,7), laskua 
viime vuoteen 13,3 %. Tähän vaikuttaa hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän 
väheneminen sekä varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 39,4 (v. 2023 68,1), laskua viime vuoteen 33,2 %.

Toimintakulujen arvioidaan kokonaisuutena toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Sivistyslautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti heinäkuussa oli 57,3 (v. 2023 
58,2). Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 3,3 %. Sivistyslautakunnan 
talous on toteutunut suunnitellusti. Merkittäviä määrärahojen riittävyyteen vaikuttavia 
ennakoimattomia menoja ei ole tiedossa. Heinäkuun talousraportin perusteella 
ennuste on, että toimintakate toteutuu talousarvion mukaisesti.

Henkilöstön lukumäärä oli 1416, eli hieman pienempi kuin vuosi sitten. Vakituisten 
määrä on kasvanut 17 henkilöllä, mutta määräaikaisia on vastaavasti hieman 
vähemmän. Vaikkakin kokonaisuudessaan henkilöstön lukumäärä on vähentynyt, on 
henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen henkilöstömäärä) 1,1 prosenttia suurempi 
kuin viime vuonna. Henkilöstöbudjettia tulisi olla heinäkuun jälkeen käyttämättä noin 
41,7 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja käyttämättä on vielä 42,01 
prosenttia. Opetusyksikkö on niukasti ylittänyt henkilöstöbudjettinsa ja käyttämättä 
on 41,62 prosenttia. Terveysperusteiset poissaolot ovat laskeneet 5,5 prosenttia viime 
vuoteen verrattuna. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää merkitä heinäkuun talous- ja henkilöstöraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta 
sekä esityksen ensi vuoden talousarviosta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 28.08.2024, § 57

Valmistelijat / lisätiedot:
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Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talous- ja hallintoyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti heinäkuu
2 Vapaa-ajan lautakunta, HR-raportti heinäkuu 2024

Toimintatuotot ovat kasvaneet 3,7 % viime vuodesta, toteumaprosentti 67,3 (62,9 v. 
2023). Maksutuottojen osalta erityisesti liikuntayksikön pääsymaksut ovat kasvaneet 
viime vuodesta 7,6 %. Kulttuuriyksikön maksutuotot sen sijaan ovat vähentyneet. 
Hankeavustuksia on saatu toistaiseksi viimevuotista vähemmän. Vuokratuottojen ja 
tilojen käyttömaksujen osalta kehitys on ollut positiivista. Toimintatuottojen 
arvioidaan kokonaisuudessaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat laskeneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden (0,8%). 
Henkilöstökulujen kasvua (3,9 %) selittää nuorisoyksikön perustamisen myötä 
lisääntynyt henkilöstömäärä. Henkilöstökulut ovat henkilöstösuunnitelman ja -
budjetin mukaisia. Perusyksikkökohtaiset henkilöstökulut voivat kuitenkin ylittyä 
johtuen tasausmaksun eli entisen eläkemenoperusteisen KuEL -maksun kirjaustavan 
muutoksesta. Se on aiemmin maksettu keskitetysti toimialan hallinnosta, mutta nyt 
maksu on jaettu henkilöstömäärän perusteella jokaiselle perusyksiköiden 
kustannuspaikoille. Vastaavia määrärahoja ei kuitenkaan ole jyvitetty 
kustannuspaikkakohtaisiin käyttösuunnitelmiin. 

Palvelujen ostot sekä tarvikeostot ovat vähentyneet. Palvelujen ostot -0,7 % ja 
tarvikeostot -15,4 %. Erityisesti käyttömäärärahoilla kustannettavia kaluston uus- ja 
korvaushankintoja on tehty viimevuotista vähemmän. Ostot ovat kesäaikana 
muutenkin vähäisemmät.

Avustuksia on maksettu 7 % viimevuotista vähemmän. Tämä johtuu siitä, että 
avustuksista osa on vielä maksamatta tämän vuoden osalta.

Muut toimintakulut ovat vähentyneet. Erilaisia vuokrakuluja on vähemmän ja viime 
vuonna kuluja lisäsivät kesän SM-uinnit.

Heinäkuun toimintakate-% oli 58,0  (62,2 % vuonna 2023). Toimintakate pienentyi 2,7 
% viime vuoteen verrattuna.  Ennuste on, että toimintakate tulee toteutumaan 
talousarvion mukaisesti.

Henkilöstön lukumäärä on 257 eli hieman pienempi kuin vuosi sitten. Vakituisten 
määrä on kasvanut 9 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta siirtyneiden henkilöiden vuoksi. Samalla määräaikaisten määrä 
on laskenut. Vaikkakin kokonaisuudessaan henkilöstön lukumäärä on vähentynyt, on 
henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen henkilöstömäärä) 1,1 prosenttia suurempi 
kuin viime vuonna. Henkilöstöbudjettia tulisi olla heinäkuun jälkeen käyttämättä noin 
41,7 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja käyttämättä on vielä 42,43 
prosenttia. Nuorisoyksikkö on ylittänyt henkilöstöbudjettinsa ja käyttämättä on 32,48 
prosenttia. Budjettiylitys johtuu lähinnä virheellisestä budjetoinnista nuorisoyksikköön 
1.1.2024 siirrettyjen henkilöiden osalta. Terveysperusteiset poissaolot ovat 
merkittävästi laskeneet edeltäviin vuosiin verrattuna kulttuuri- sekä liikuntayksikössä. 
Nuorisoyksikössä poissaoloja on hieman edeltävää vuotta enemmän. 
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Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä talous- ja henkilöstöraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

______

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen controller Martti Kujanpää esitteli 
ensi vuoden talousarviota.

Sivistyslautakunta, 24.09.2024, § 121

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talous- ja hallintoyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti elokuu
2 Sivistyslautakunta, henkilöstöraportti elokuu
3 Sivistyslautakunta, toiminnallisten tavoitteiden toteuma T2

Toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna vähemmän, 
toteumaprosentti 59,1 (v. 2023 65), laskua viime vuodesta 15,7 %. Tähän on suurin syy 
se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden avustuksia tuloutettiin käyttötalouteen 
viime vuonna kesäkuussa, jolloin tuloutuksia tehtiin huomattavasti enemmän kuin 
tämän vuoden maaliskuussa. Vuoden lopulla tuloutetaan vielä loput 2024 päättyvien 
hankkeiden avustuksista. Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta laskenut 
selvästi. Suurin vaikutus on ollut varhaiskasvatusmaksujen alentumisella. Laskua viime 
vuoteen on runsaat 20 %. Kertymä on kuitenkin talousarvion mukainen. 
Myyntituottojen kasvuun vaikuttaa hyvinvointialueelta laskutettavat erityislasten 
aamu- ja iltapäivätoiminnan kustannukset. Näihin tuli sopimuksen mukainen 
indeksikorotus elokuun alusta lukien. Kokonaisuudessaan toimintatuottojen 
arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarviota paremmin, toteumaprosentti 65,1 (v. 
2023 66,3), kasvua viime vuodesta 1,8 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime 
vuodesta 1,6 %. Henkilöstökulujen kasvuvauhti on pienentynyt alkuvuoteen 
verrattuna. Sopimusten mukaiset palkankorotukset tulivat voimaan kesäkuussa ja 
lomarahat maksettiin heinäkuussa. Palkallisten henkilötyövuosien määrä on hieman 
suurempi kuin viime vuoden vastaavana ajankohtana. Kesäkuukausina henkilöstöä oli 
vähemmän johtuen loma-ajoista ja palvelutarpeiden vähenemisestä. 
Varhaiskasvatuksen kesäajan järjestelyissä myös onnistuttiin viime vuotta paremmin. 
Uusi lukuvuosi käynnistyi elokuun alusta. Kokonaishenkilöstön määrä onkin kasvanut 
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selvästi, ja henkilöstökustannukset tulevat syksyn mittaan nousemaan 
palvelutuotannon kasvun myötä. Opetusyksikön opettajien lukuvuoden ylitunnit 
tulevat elo-syyskuulta maksuun syyskuussa, joten elokuun henkilöstökulujen 
toteumassa eivät ole kaikki kustannukset vielä mukana.

Palvelujen ostot ovat kasvaneet 5,4 % viime vuodesta. Varhaiskasvatuksen kesäajan 
ateriamenot kirjautuivat vasta elokuussa, ja tämä aiheuttaa palvelujen ostojen 
kustannusten nousua. Varhaiskasvatuksen palvelusetelikulut nousivat elokuun alusta 
lukien indeksitarkistuksen myötä. Kuljetuskustannukset ja työterveyshuollon 
kustannukset ovat viimevuotisella tasolla. Palveluntuottajien laskutuksista johtuen osa 
elokuun kuljetuskustannuksista kirjautuu vielä syyskuulle. Valtiovarainministeriö teki 
kesällä esi- ja perusopetuksen kotikuntakorvausten tarkistuspäätöksen. 
Tarkistuspäätöksen mukaiset maksuerät tulivat voimaan elokuun alusta lukien. 
Kotikuntakorvaukset kasvavat vuoden 2024 osalta nettona 0,15 miljoonaa euroa.

Tarvikeostot ovat vähentyneet, toteumaprosentti 67,2 (v. 2023 74,5), vähennystä 8,2 
%. Viime vuonna erityisesti Pohjoisväylän koulun ensikertaisen varustamisen ja lukion 
oppimateriaalihankinnat ajoittuivat elokuulle. Tänä vuonna vastaavia hankintoja ei ole 
ollut. Muutenkin hankintoja on tehty kesäaikana vähemmän.  

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien kustannukset ovat selvästi 
pienemmät viime vuoteen verrattuna, toteumaprosentti 57,7 (v. 2023 69,3), laskua 
viime vuoteen 12,6 %. Tähän vaikuttaa hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän 
väheneminen sekä varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 40,3 (v. 2023 71,4), laskua viime vuoteen 34,7 %.

Kokonaisuudessaan toimintakulujen kehitys on talousarvioon nähden ollut 
positiivista, ja niiden arvioidaan toteutuvan 0,4 miljoonaa euroa talousarviota 
paremmin.

Sivistyslautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti elokuussa oli 65,6 (v. 2023 
66,4). Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 3,3 %. Sivistyslautakunnan 
talous on toteutunut suunnitellusti. Merkittäviä määrärahojen riittävyyteen vaikuttavia 
ennakoimattomia menoja ei ole syksyn osalta tiedossa. Kolmannesvuosiraportin 
perusteella ennuste on, että toimintakate toteutuu 0,4 miljoonaa euroa talousarviota 
paremmin. Käyttösuunnitelmaan on tehty 147 000 euron määrärahavähennys 
johtuen kahden nuorisoyksikön henkilön palkkausmäärärahojen siirrosta 
sivistyslautakunnalta vapaa-ajan lautakunnalle.

Henkilöstön lukumäärä kasvoi merkittävästi kouluvuoden alkaessa ja on nyt 1669. 
Määrä on kuitenkin 80 henkilöä vähemmän kuin vuosi sitten. Vakituisten määrä on 
kasvanut 34 henkilöllä lähinnä koulunkäyntiohjaajien vakinaistamisten myötä. Mikäli 
mahdollista, koulunkäyntiohjaajan työsopimus pyritään tekemään toistaiseksi 
voimassa olevana, mutta sopimukseen sisällytetään palkaton kesäkeskeytys 
työssäolon keskeytyksen ajaksi. Määräaikaisia työntekijöitä on vastaavasti viime vuotta 
selvästi vähemmän. Muutokset palvelussuhteen luonteissa ovat 
henkilöstösuunnitelman mukaisia. Vaikkakin kokonaisuudessaan henkilöstön 
lukumäärä on vähentynyt, on henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen 
henkilöstömäärä) 0,7 prosenttia suurempi kuin viime vuonna, mutta ero 
todennäköisesti kaventuu loppuvuotta kohden. Henkilöstöbudjettia tulisi olla elokuun 
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jälkeen käyttämättä noin 33,3 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja 
käyttämättä on vielä 34,88 prosenttia. Terveysperusteiset poissaolot ovat laskeneet 
4,4 prosenttia viime vuoteen verrattuna eli tavoitteeksi asetettuun 20 prosentin 
vähennykseen ei todennäköisesti ylletä. 

Kolmannesvuosiraportin yhteydessä raportoidaan myös talousarvion toiminnallisten 
tavoitteiden toteutumisesta. Raportit ovat esityslistan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää merkitä kolmannesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 25.09.2024, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talous- ja hallintoyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti elokuu
2 Vapaa-ajan lautakunta, henkilöstöraportti elokuu
3 Vapaa-ajan lautakunta, toiminnallisten tavoitteiden toteuma T2

Toiminnallinen toteutuminen 

Satakunnan Museon museokohteiden kävijämäärät kasvoivat, ja viime kesien 
positiivinen kehitys sai siten jatkoa. Museokohteissa kävi touko-elokuussa 1000 
kävijää enemmän kuin viime kesänä, yhteensä 12 857 kävijää. Lisäksi museon 
viereiselle aidalle, nk. Museokujalle, ripustettu näyttely Värivalokuvasarja Porista v. 1955
houkutteli kesäkuukausina yli 8000 katsojaa. Kesän yleisöopastukset erityisesti 
Satakunnan Museossa kasvattivat merkittävästi suosiotaan. 

Satakunnan Museon museokohteissa avautui neljä uutta näyttelyä: Museokujan 
näyttelyn lisäksi 8.5. avattu Satakunnan Museon valokuvanäyttely sekä siihen Englund-
liittyvä kuvateos ovat keränneet runsaasti kiitosta. Toivossa avautui toukokuussa 

-näyttely, ja museon yhteisöllisessä Parvi-tilassa avattiin kesäkuussa Tapetti
Satakunnan arkeologisen seuran toteuttama  -Litorinameren rannoilta
näyttely.  Kesäkuukausina toteutettiin useita vakiintuneeseen ohjelmaan kuuluvia 
yleisötapahtumia (mm. Museoiden yö, Toivon Förskottijuhannus ja kesätyöpajat, 
museoleirit sekä Suomen luonnon päivä Arkissa). Uusia yhteistyöavauksia olivat mm. 
äitienpäivän vauvakonsertti sekä Pori Chamber -kamarimusiikkifestivaalin konsertti 
Satakunnan Museossa. 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 10/2024 26 ( )50
Vapaa-ajan lautakunta 27.11.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Taidemuseo järjesti touko-elokuun aikana kaksi näyttelyä. Aluevastuumuseotehtävään 
kytkeytyvä ensimmäinen KORSI säätiön tukema KORSI-komissio toteutettiin 
Etelärannan uudelle Taideaukiolle, jossa esillä on 07.06.-29.09. siikaslaisen taiteilijan 
Hanna Marnon veistos Eduard Samettijalka. Teos on taidemuseorakennuksen eteen 
sijoittuvan uuden Taideaukion ensimmäinen taidetoteutus ja toimii myös aukion 
toiminnallisuuden testinä. Saatuja kokemuksia hyödynnetään aukion jatkokäytön 
suunnittelussa osana keskustan kehittämistä.

Toinen näyttely järjestettiin Porin taidekoulun tiloissa ajalla 24.06.-21.07., jossa esillä 
oli Mike Kelleyn pitkä elokuva Day is Done, sekä Grace Ndiritun  Grief- a Love 
Letter.   Poriginal-galleria on ollut auki normaalisti, ja siellä näyttelyt vaihtuvat kolmen 
viikon välein.  Porin museot esittäytyivät Suomi Areena -tapahtuman Pori-
kontissa.  Kesäaikana järjestettiin kaksi lasten museoleiriä sekä osallistuttiin Taiteiden 
yö -tapahtumaan. Kesäajan tapahtumat ovat vetäneet kävijöitä. Taidemuseo 
tarkastelee ja kehittää sisältöjensä saavutettavuutta säännöllisesti ja tässä 
tarkoituksessa järjestettiin kuulemistilaisuus Porin näkövammaisille kesäkuussa.

Kirjaston tapahtumatuotanto on ollut runsasta. Pihlavan kirjastossa järjestettiin 
kesäkuussa satumuskari. Heinäkuussa kirjasto oli mukana Pori Jazz Kids -
tapahtumassa. Pääkirjastossa järjestettiin elokuussa Drag-satutunti ja Kirjojen yön 
yhteydessä oli myös monipuolisesti ohjelmaa lapsille ja nuorille.  SuomiAreenan 
yhteydessä kirjastossa järjestettiin Lukemisen juhla yhteistyössä Kirjastoseuran, 
Sanaston ja E-kirjaston kanssa. Lisäksi e-kirja-aiheisen SuomiAreena-keskustelun 
yhteydessä järjestettiin pop up -kirjasto. Elokuussa järjestettiin kirjaston isoin 
yleisötapahtuma Kirjojen yö. Viime vuoden Kirjojen yössä kerätyn asiakaspalautteen 
pohjalta kutsuttiin yksi kirjailijavieras, järjestettiin kirjamyyntiä ja koostettiin ohjelman 
aikataulut. 

Reposaaren puukoulukorttelin remontti valmistui kesällä ja kirjasto avautui 
26.8. Lainamäärä kasvoi 0,8 % verrattuna viime vuoden vastaavaan ajanjaksoon. 

Pori Sinfoniettan toinen vuosikolmannes toteutui suunnitellusti. Kausi oli pääosin 
kesäloma-aikaa. Kauteen sisältyi kuusi konserttia; kaksi sinfoniakonserttia, kaksi 
kamarikonserttia, yksi viihdekonsertti ja yksi lastenkonsertti. Lisäksi kauteen sisältyi 
yhteensä 10 erilaista yleisötyöesiintymistä tai -tapahtumaa. Niihin sisältyi neljä 
ilmaiskonserttia (Wanhat tanssit ja Taiteiden yö), yksi avoin kenraaliharjoitus, yksi 
tilausesiintyminen sekä neljä muunlaista yleisötyötapahtumaa (Nuori Pori on Air, 
Suomi Areena Kansalaistori, Kirjojen yö, Taiteilijatapaaminen). 

Lasten kulttuurikeskus Kruunupää järjesti kesäaikana kolme näyttelyä: nuorten 
kuvataideryhmän KOSMOS, tähtipölyä ja kosmisia myrskyjä -näyttely, jossa nuorten 
kierrätysmateriaaleista luotuja teoksia, Kruunupään Varista -näyttely Euran 
Ruukinpuistossa, jossa lähes 300 lasten tekemää myrkyttömästi ja ekologisesti 
toteutettua männynneulasgrafiikkaa ja nuorten Noise-valokuvausryhmän valokuvia 
sekä Kruunupään Färgbad- näyttely Kulttuuritalo Grandissa, 
Porvoossa.  Kruunupäässä oli kesällä lapsille ja perheille suunnatut Kesätorstait. 
Kruunupää osallistui myös Taiteiden yöhön, SuomiAreenan kansalaistoriin ja toteutti 
Satakunnan puutarhaseuran kanssa Violan ja Orvokin päivän Toivepuistossa. Kultane -

 ryhmäneuvola toiminta jatkui kulttuuri- ja taidepainotteinen neuvolan
kesällä.  Vuosittainen valtakunnallinen  -ohjaajien koulutus Vauvojen värikylpy
järjestettiin elokuussa. Koulutuksesta valmistui 25 ohjaajaa. Koulutukseen osallistuu 
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myös kansainvälisesti toimivia ohjaajia, tänä vuonna yksi osallistuja oli Tšekin 
tasavallasta. 

Nuorisopalveluiden toiminta on toteutunut suunnitellusti eri osa-alueilla. Tammi-
elokuun aikana osallistumiskertoja eri toimintoihin oli yhteensä 36 757 (vuosi 2023: 31 
613). Aktiivisia kohtaamisia verkossa oli 835 (vuosi 2023:174) ja passiivisia 
(nuorisopalvelujen eri digialustoilla kävijät, joihin työntekijät tuottavat sisältöjä) 97 428
(Vuosi 2023: 36 512). 

Kesäajan toiminta poikkeaa paljon kevät- ja syykausien toiminnoista. Toukokuun 
lopussa  nuorisotilatoiminnat jäivät kesätauolle ja elokuun puolessa välissä niiden 
syyskauden toiminnat käynnistyivät. Jalkautuva työ organisoitui uudelleen 
nuorisoyksikön ja hyvinvointialueen sekä kolmannen sektorin toimijoiden yhteistyönä. 
Koordinointivastuu on nuorisoyksikössä. Jalkautuva nuorisotyö JANNU päivysti 
ensimmäisen kerran koulujen päätösiltana ja -yönä 1.6.2024. Puuvillan nuorisotilalla 
järjestettiin Minisomnia verkkopelitapahtuma (24.-26.5.2024), joka keräsi runsaat 430 
kävijää. Puuvillan nuorisotila toimi myös kesänuokkarina koko kesän ajan.  Kesä-
heinäkuun liikenteessä oli liikkuva nuorisotila Nuokkapaku. Tammen tilalla järjestettiin 
kesäkuussa yhteensä viisi leiriä eri ikäisille lapsille ja nuorille Anniksella oli tapahtumia 
koko kesän ajan (mm. Kesä6 Fest, Urbaanit Lavatanssi, AnnisPunk Fest). Anniksen 
kesäteatteri ”Kauas pilvet karkaavat” toteutettiin Kirjurinluodon kesäteatterissa 
yhdeksän näytöksen voimin ajalla 16.-29.8.2024. Kesäteatteri toteutettiin yhteistyössä 
Pro Annis ry:n kanssa.

Liikuntayksikön toiminnan keskeisinä painopisteinä toisen kolmanneksen osalta on 
ollut poikkihallinnollisen liikkumisohjelman viimeistely ja päätöksentekoprosessiin 
viemisen valmistelu lausuntokierroksineen, kumppanuussopimusneuvottelujen 
käynnistäminen, vuorojakoperiaatteiden valmistelu sekä lukuisat rutiinimaisesti 
toistuvat vuoroihin ja liikuntatilojen käyttöön liittyvät asiat. Investointipuolella 
liikuntayksikkö on osallistunut tiiviisti stadionin peruskorjauksen ja siitä aiheutuvien 
väistötilatarpeiden valmisteluun sekä vuoropuheluun stadionin ja urheilukeskuksen 
käyttäjien kanssa. Lisäksi liikuntayksikkö on ollut tiiviisti mukana tekniseltä toimialalta 
koordinoidun liikuntapaikkaverkoston kehittämisohjelman viimeistelyssä. Yksittäisinä 
tehtävinä Meri-Porin uimahallin ja maauimalan kassa- ja kahviopalveluiden 
kilpailutukset hankintapäätöksineen ovat vieneet myös aikaa. Kesäkauden jälkeen 
siirtyminen talvikauteen aiheuttaa myös monenlaisia toimenpiteitä, muun muassa. 
uimalaitosten käyttökausien vaihtumiset maauimalasta keskustan uimahalliin Meri-
Porin Uimahallin avaaminen viivästyi taas legionellabakteerista johtuen.    

Uimalaitosten kävijämäärät ovat tällä hetkellä hieman edellä vuoden 2023 tasoa, 
toteutunut kävijämäärä 282 665 on 102,1% 01-08/2023 lukemasta (muutos 
kävijämäärässä vrt. 2023 +5925 kävijää, maauimala auki v. 2024 viikon normaalia 
pidempään elokuussa, mikä näkyy pienenä pudotuksena uimalaitosten elokuun 
kävijämäärissä v. 2024). 

Kolmannesvuosiraportin yhteydessä raportoidaan talousarvion toiminnallisten 
tavoitteiden toteutumisesta. Raportit ovat esityslistan liitteenä.

Talouden toteuma

Toimintatuotot ovat kasvaneet 4,1 % viime vuodesta, toteumaprosentti 73,5 (68,4 v. 
2023). Maksutuottojen osalta erityisesti liikuntayksikön pääsymaksut ovat kasvaneet 
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viime vuodesta 7,4 %. Kulttuuriyksikön maksutuotot sen sijaan ovat vähentyneet 
johtuen myös siitä, että Taidemuseo on ollut suljettuna koko vuoden. 
Hankeavustuksia on saatu toistaiseksi viimevuotista vähemmän. Vuokratuottojen ja 
tilojen käyttömaksujen osalta kehitys on ollut positiivista.

Toimintakulut ovat laskeneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden 0,5 %. 
Henkilöstökulujen kasvua (4,1 %) selittää nuorisoyksikön perustamisen myötä 
lisääntynyt henkilöstömäärä. Henkilöstökulut ovat henkilöstösuunnitelman ja -
budjetin mukaisia. Perusyksikkökohtaiset henkilöstökulut voivat kuitenkin ylittyä 
johtuen tasausmaksun eli entisen eläkemenoperusteisen KuEL -maksun kirjaustavan 
muutoksesta. Se on aiemmin maksettu keskitetysti toimialan hallinnosta, mutta nyt 
maksu on jaettu henkilöstömäärän perusteella jokaiselle perusyksiköiden 
kustannuspaikoille. Vastaavia määrärahoja ei kuitenkaan ole jyvitetty 
kustannuspaikkakohtaisiin käyttösuunnitelmiin. Sinfonietan tallennesopimuksen 
mukaiset erillislisät on maksamatta takautuvasti maaliskuun alusta lukien. Nämä 
tulevat kasvattamaan henkilöstökuluja syksyn aikana.

Palvelujen ostot sekä tarvikeostot ovat vähentyneet. Palvelujen ostot 8,4 % ja 
tarvikeostot 16,2 %. Harrastamisen Porin mallin toiminta ei ole kesäaikana ollut 
käynnissä, joten toimintaan liittyviä ostoja ei ole tehty. Toiminta jatkuu syyskaudella. 
Käyttömäärärahoilla kustannettavia kaluston uus- ja korvaushankintoja on tehty 
viimevuotista vähemmän. Taidemuseon peruskorjattujen tilojen kalustusta tullaan 
syksyn mittaan hankkimaan, ja se tulee vaikuttamaan kustannuskehitykseen.

Avustuksia on maksettu 4,6 % viimevuotista vähemmän. Tämä johtuu siitä, että 
avustuksista osa on vielä maksamatta tämän vuoden osalta.

Muut toimintakulut ovat vähentyneet. Erilaisia vuokrakuluja on vähemmän ja viime 
vuonna kuluja lisäsivät kesän SM-uinnit.

Elokuun toimintakate-% oli 64,5 (69,7 % v. 2023). Toimintakate pienentyi 2,3 % viime 
vuoteen verrattuna. Ennuste on, että toimintakate tulee toteutumaan 0,1 miljoonaa 
euroa talousarviota paremmin. Määrärahoihin on tehty 147 000 euroa lisäys. Kahden 
nuorisoyksikön työntekijän palkkausmäärärahat on siirretty sivistyslautakunnalta 
vapaa-ajan lautakunnalle

Henkilöstöasiat 

Henkilöstön lukumäärä on 248, eli kolme henkilöä enemmän kuin vuosi sitten. 
Vakituisten määrä on kasvanut 11 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön 
elinvoima- ja ympäristötoimialalta siirtyneiden vuoksi. Samalla määräaikaisten määrä 
on laskenut. Henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen henkilöstömäärä) 1,3 
prosenttia suurempi kuin viime vuonna. Henkilöstöbudjettia tulisi tässä vaiheessa 
vuotta olla käyttämättä noin 33,3 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja 
käyttämättä on vielä 34,77 prosenttia. Kulttuuriyksikössä henkilöstökuluissa on vielä 
enemmän varaa. Toteumassa ei vielä näy muusikoiden tallennekorvaussopimuksen 
mukaista erillislisää. Nuorisoyksikkö on ylittänyt henkilöstöbudjettinsa ja käyttämättä 
on vain 23,50 prosenttia. Budjettiylitys johtuu lähinnä virheellisestä budjetoinnista 
nuorisoyksikköön 1.1.2024 siirrettyjen henkilöiden osalta. Määrärahojen korjaukset on 
tehty syyskuun alussa. Terveysperusteiset poissaolot ovat laskeneet erityisesti 
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kulttuuri- ja liikuntayksikössä, minkä vaikutuksesta koko lautakuntataso on 
poissaolojen vähentämiselle asetetussa tavoitteessa. Nuorisoyksikössä poissaoloja on 
hieman edeltävää vuotta enemmän. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä kolmannesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Sivistyslautakunta, 29.10.2024, § 131

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talous- ja hallintoyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti syyskuu
2 Sivistyslautakunta, henkilöstöraportti syyskuu

Toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna vähemmän, 
toteumaprosentti 63,5 (v. 2023 71,5), laskua viime vuodesta 17,7 %. Tähän on suurin 
syy se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden avustuksia tuloutettiin 
käyttötalouteen viime vuonna kesäkuussa, jolloin tuloutuksia tehtiin huomattavasti 
enemmän kuin tämän vuoden maaliskuussa. Vuoden lopulla tuloutetaan vielä loput 
2024 päättyvien hankkeiden avustuksista. Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta 
laskenut selvästi. Suurin vaikutus on ollut varhaiskasvatusmaksujen alentumisella. 
Laskua viime vuoteen on runsaat 17 %. Kertymä on kuitenkin talousarvion mukainen. 
Myyntituottojen kasvuun vaikuttaa hyvinvointialueelta laskutettavat erityislasten 
aamu- ja iltapäivätoiminnan kustannukset. Näihin tuli sopimuksen mukainen 
indeksikorotus elokuun alusta lukien. Kokonaisuudessaan toimintatuottojen 
arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarviota paremmin, toteumaprosentti 73,2 (v. 
2023 74,5), kasvua viime vuodesta 1,8 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime 
vuodesta 2 %. Henkilöstökulujen kasvuvauhti on pienentynyt alkuvuoteen verrattuna. 
Palkallisten henkilötyövuosien määrä on hieman suurempi kuin viime vuoden 
vastaavana ajankohtana. Varhaiskasvatuksessa hoidossa olevien lasten määrä on 
laskenut viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden. mikä vaikuttaa 
henkilöstökulujen kehitykseen positiivisesti. Henkilöstön kokonaismäärä on alempi 
viime vuoden vastaavaan ajankohtaan verrattuna. Määräaikaisen henkilöstön määrä 
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on vähentynyt huomattavasti. Opetusyksikön opettajien lukuvuoden ylitunnit elo-
syyskuulta on maksettu syyskuussa, joten henkilöstökulujen toteumat ovat viime 
vuoteen verrattuna vertailukelpoiset. 

Palvelujen ostot ovat kasvaneet 4,6 % viime vuodesta. Varhaiskasvatuksen 
palvelusetelikulut nousivat elokuun alusta lukien indeksitarkistuksen myötä. Osa 
syyskuun varhaiskasvatuksen ateriakuluista kirjautuu lokakuulle. 
Valtiovarainministeriö teki kesällä esi- ja perusopetuksen kotikuntakorvausten 
tarkistuspäätöksen. Tarkistuspäätöksen mukaiset maksuerät tulivat voimaan elokuun 
alusta lukien. Kotikuntakorvaukset kasvavat vuoden 2024 osalta nettona 0,15 
miljoonaa euroa. Merkittävimmistä palvelujen ostoista ateriapalvelut ovat nousseet 
2,3 % viime vuodesta, puhtauspalvelut 7,4 %, kuljetuskustannukset 4 
%  kotikuntakorvaukset 3,9 %, palvelusetelikulut 6,3 % ja työterveyshuolto 6 %.

Tarvikeostot ovat vähentyneet, toteumaprosentti 71,6 (v. 2023 80,4 ), vähennystä 9,3 
%. Viime vuonna erityisesti Pohjoisväylän koulun ensikertaisen varustamisen ja lukion 
oppimateriaalihankinnat ajoittuivat syyskaudelle. Tänä vuonna vastaavia hankintoja ei 
ole ollut. Muutenkin hankintoja on tehty toistaiseksi vähemmän. 

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien kustannukset ovat selvästi 
pienemmät viime vuoteen verrattuna, toteumaprosentti 63,7 (v. 2023 76,4), laskua 
viime vuoteen 12,5 %. Tähän vaikuttaa hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän 
väheneminen sekä varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 41,4 (v. 2023 75,2), laskua viime vuoteen 36,4 %.

Kokonaisuudessaan toimintakulujen kehitys on talousarvioon nähden ollut 
positiivista, ja niiden arvioidaan toteutuvan 0,8 miljoonaa euroa talousarviota 
paremmin. 

Sivistyslautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti syyskuussa oli 73,9 (v. 2023 
74,8). Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 3,5 %. Sivistyslautakunnan 
talous on toteutunut suunnitellusti.  Ensisijaisesti lapsimäärien vähenemisen myötä 
henkilöstökulujen ja avustusten osalta tulee määrärahasäästöä, joten syyskuun 
talousraportin perusteella ennuste on, että toimintakate toteutuu 0,8 miljoonaa euroa 
talousarviota paremmin. 

Henkilöstön kokonaismäärä kasvoi kouluvuoden alkaessa ja oli syyskuussa 1791. 
Määrä on viime vuoteen verrattuna laskenut 67 henkilöllä. Vakituisten määrä on 
kasvanut 34 henkilöllä. Määräaikaisia työntekijöitä on vastaavasti viime vuotta selvästi 
vähemmän, sijaisia 14 ja muita määräaikaisia 79 henkilöä. Muutokset palvelussuhteen 
luonteissa ovat henkilöstösuunnitelman mukaisia. Vaikkakin kokonaisuudessaan 
henkilöstön lukumäärä on vähentynyt, on henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen 
henkilöstömäärä) 0,6 prosenttia suurempi kuin viime vuonna, mutta ero kaventuu 
hitaasti loppuvuotta kohden. Henkilöstöbudjettia tulisi olla syyskuun jälkeen 
käyttämättä noin 25 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu, ja käyttämättä on 
vielä 26,45 prosenttia. Terveysperusteiset poissaolot ovat laskeneet 2,0 prosenttia 
viime vuoteen verrattuna eli tavoitteeksi asetettuun 20 prosentin vähennykseen ei 
todennäköisesti ylletä. 

Ehdotus
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Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää merkitä syyskuun talous- ja henkilöstöraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 30.10.2024, § 74

Valmistelijat / lisätiedot:
Jonna Vainio
jonna.vainio@pori.fi

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, henkilöstöraportti syyskuu 2024
2 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti syyskuu 2024

Talous

Toimintatuotot ovat kasvaneet 4 % viime vuodesta, toteumaprosentti 81,4 (89,7 v. 
2023). Maksutuottojen osalta erityisesti liikuntayksikön pääsymaksut ovat kasvaneet 
viime vuodesta 8,3 %. Kulttuuriyksikön maksutuotot sen sijaan ovat vähentyneet 
johtuen myös siitä, että Taidemuseo on ollut suljettuna koko vuoden. 
Hankeavustuksia on saatu nyt syyskuulle mentäessä viimevuotista hieman enemmän. 
Vuokratuottojen ja tilojen käyttömaksujen osalta positiivinen kehitys jatkuu, sillä 
liikuntapaikkojen vuokrakertymä on talvikaudella kesää korkeampi, koska 
liikuntalaitosten vuokrat ovat ulkokenttien vuokria korkeammat. 

Toimintakulut ovat laskeneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden 0,15 %. 
Henkilöstökulujen kasvua (4,6 %) selittää osaltaan nuorisoyksikön perustamisen 
myötä lisääntynyt henkilöstömäärä. Henkilöstökulut ovat henkilöstösuunnitelman ja -
budjetin mukaisia. Perusyksikkökohtaiset henkilöstökulut voivat kuitenkin ylittyä 
johtuen tasausmaksun eli entisen eläkemenoperusteisen KuEL -maksun kirjaustavan 
muutoksesta. Se on aiemmin maksettu keskitetysti toimialan hallinnosta, mutta nyt 
maksu on jaettu henkilöstömäärän perusteella jokaiselle perusyksiköiden 
kustannuspaikoille. Vastaavia määrärahoja ei kuitenkaan ole jyvitetty 
kustannuspaikkakohtaisiin käyttösuunnitelmiin. Sinfonietan tallennesopimuksen 
mukaiset erillislisät on maksamatta takautuvasti maaliskuun alusta lukien. Nämä 
tulevat kasvattamaan henkilöstökuluja syksyn aikana.

Palvelujen ostot ovat vähentyneet 9,8 %, mutta Harrastamisen Porin mallin ja 
Satakunnan Urheiluakatemian kulut tulevat kasvamaan syksyn edetessä ja siten 
näkyvät vielä loppuvuodesta palveluiden ostoissa kasvuna. Tarvikeostotkin ovat 
vähentyneet 15,5 %. Käyttömäärärahoilla kustannettavia kaluston uus- ja 
korvaushankintoja on tehty viimevuotista vähemmän. Taidemuseon peruskorjattujen 
tilojen kalustusta tullaan kuitenkin vielä loppuvuoden hankkimaan, ja se tulee 
vaikuttamaan kustannuskehitykseen.
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Avustuksia on maksettu 3,9 % viimevuotista vähemmän. Tämä johtuu siitä, että 
avustuksista osa on vielä maksamatta tämän vuoden osalta.

Muut toimintakulut ovat vähentyneet 38 %. Erilaisia vuokrakuluja on vähemmän ja 
viime vuonna kuluja lisäsivät myös kesän SM-uinnit.

Elokuun toimintakate-% oli 71,3 (74,8 % v. 2023). Toimintakate pienentyi 1,7 % viime 
vuoteen verrattuna. Ennuste on, että toimintakate tulee toteutumaan 0,1 miljoonaa 
euroa talousarviota paremmin.

Loppuvuodesta tullaan vielä tekemään määrärahasiirto elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta koskien kesätyötekijöiden palkkausta vuonna 2024, kun 
kesätyöpaikkatuki siirretään työllisyyspalveluista toimialoille. Vapaa-ajan lautakunnan 
alaisten yksiköiden osuus tulee olemaan 114 000 euroa. 

 

Henkilöstö

Henkilöstön lukumäärä on 257, kaksi enemmän kuin vuosi sitten. Vakituisten määrä 
on kasvanut 13 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta siirtyneiden vuoksi. Samalla määräaikaisten määrä on laskenut. 
Vaikkakin kokonaisuudessaan henkilöstön lukumäärä on vähentynyt, on 
henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen henkilöstömäärä) 1,4 prosenttia suurempi 
kuin viime vuonna.

Henkilöstöbudjettia tulisi olla käyttämättä noin 25 prosenttia syyskuun jälkeen. 
Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja käyttämättä on vielä 28,3 prosenttia. 
Kulttuuriyksikössä henkilöstökuluissa on vielä enemmän varaa, mutta sitä pitää 
ollakin, sillä toteumassa ei vielä näy Sinfoniettan tallennekorvaussopimuksen 
mukaista erillislisää. 

Terveysperusteiset poissaolot ovat merkittävästi laskeneet kulttuuri- ja 
liikuntayksikössä, joiden vaikutuksesta koko lautakuntataso on poissaolojen 
vähentämiselle asetetussa tavoitteessa. Nuorisoyksikössä poissaoloja on hieman 
edeltävää vuotta enemmän.

Ehdotus
Esittelijä: Petteri Lahti, yksikön päällikkö, liikuntayksikkö

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä raportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli talouspäällikkö Jonna Vainion alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 27.11.2024, § 86

Valmistelija / lisätiedot:
Jonna Vainio
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jonna.vainio@pori.fi

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti lokakuu 2024
2 Vapaa-ajan lautakunta, henkilöstöraportti lokakuu 2024

Talous

Toimintatuotot ovat kasvaneet 3,2 % viime vuodesta, toteumaprosentti 91 (113,1 v. 
2023). Maksutuottojen osalta erityisesti liikuntayksikön pääsymaksut ovat kasvaneet 
viime vuodesta 7,7 %. Kulttuuriyksikön maksutuotot sen sijaan ovat vähentyneet (3,68 
%) johtuen muun muassa siitä, että Taidemuseo on ollut suljettuna koko vuoden. 
Hankeavustuksia on saatu nyt lokakuulle mentäessä viimevuotista hieman enemmän, 
mutta tilinpäätössiirrot ovat vielä avustusten osalta tekemättä. Vuokratuottojen ja 
tilojen käyttömaksujen osalta positiivinen kehitys jatkuu, sillä liikuntapaikkojen 
vuokrakertymä on talvikaudella kesää korkeampi, koska liikuntalaitosten vuokrat ovat 
ulkokenttien vuokria korkeammat. 

Toimintakulut ovat nousseet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden 0,4 %. 
Henkilöstökulujen kasvua (4,9 %) selittää osaltaan nuorisoyksikön perustamisen 
myötä lisääntynyt henkilöstömäärä. Henkilöstökulut ovat henkilöstösuunnitelman ja -
budjetin mukaisia. Sinfonietan tallennesopimuksen mukaiset erillislisät on 
maksamatta takautuvasti maaliskuun alusta lukien. Nämä menevät maksuun 
joulukuussa.

Palvelujen ostot ovat vähentyneet 9,8 %, mutta Harrastamisen Porin mallin ja 
Satakunnan Urheiluakatemian kulut tulevat kasvamaan vielä loppuvuodesta. Lisäksi 
itsenäisyys- ja uudenvuoden juhlallisuuksien kulut kohdistuvat vielä joulukuulle. 
Tarvikeostotkin ovat vähentyneet 12 %. Käyttömäärärahoilla kustannettavia kaluston 
uus- ja korvaushankintoja on tehty viimevuotista vähemmän. Taidemuseon 
peruskorjattujen tilojen kalustusta tullaan kuitenkin vielä loppuvuoden hankkimaan, ja 
se tulee vaikuttamaan kustannuskehitykseen.

Avustuksia on maksettu 4,1 % viimevuotista vähemmän. 

Muut toimintakulut ovat vähentyneet 28,9 %. Erilaisia vuokrakuluja on vähemmän ja 
viime vuonna kuluja lisäsivät myös kesän SM-uinnit.

Lokakuun toimintakate-% oli 78,4 (81,4 % v. 2023). Ennuste lokakuun jälkeen on, että 
toimintakate tulee toteutumaan 0,1 miljoonaa euroa talousarviota paremmin.

Loppuvuodesta tullaan vielä tekemään määrärahasiirto elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta koskien kesätyöntekijöiden palkkausta vuonna 2024, kun 
kesätyöpaikkatuki siirretään työllisyyspalveluista toimialoille. Vapaa-ajan lautakunnan 
alaisten yksiköiden osuus tulee olemaan 114 000 euroa. 

 

Henkilöstö

Henkilöstön lukumäärä on 274, joka on 11 enemmän kuin vuosi sitten. Vakituisten 
määrä on kasvanut 15 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön ELYMistä 
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siirtyneiden vuoksi. Samalla määräaikaisten määrä on laskenut. 
Henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen henkilöstömäärä) on 1,9 prosenttia 
suurempi kuin viime vuonna.

Henkilöstöbudjettia tulisi olla käyttämättä noin 16,7 prosenttia. Lautakuntatasolla 
tämä toteutuu ja käyttämättä on vielä 20,67 prosenttia. Kulttuuriyksikössä 
henkilöstökuluissa on vielä enemmän varaa, mutta sitä pitää ollakin, sillä toteumassa 
ei vielä näy tallennekorvaussopimuksen mukaista erillislisää, jonka on määrä mennä 
maksuun 13.12.2024.

Terveysperusteiset poissaolot ovat merkittävästi laskeneet kulttuuri- ja 
liikuntayksiköissä, joiden vaikutuksesta koko lautakuntataso on poissaolojen 
vähentämiselle asetetussa tavoitteessa.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä raportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli talouspäällikkö Jonna Vainion alustuksen 
asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 87
Nuorisovaltuuston edustus toimielimissä, vapaa-ajan lautakunta

PRIDno-2024-4351

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Ote pöytäkirjasta, Nuorisovaltuusto 17.10.2024 § 145
Verkkojulkisuus rajoitettu

Nuorisovaltuusto on kokouksessaan 17.10.2024 § 145 päättänyt valita uudet 
edustajansa toimielimiin seuraavasti:

Sivistyslautakunnan nuorisovaltuuston edustajaksi valittiin Joonatan Juntunen 
ja varaedustajaksi Noa Stenros.
Elinvoima- ja ympäristölautakunnan varaedustajaksi valittiin Tomas Koivuniemi.
Teknisen lautakunnan nuorisovaltuuston edustajaksi valitiin Tomas Koivuniemi 
ja varaedustajaksi Veeti Kantola.
Vapaa-ajan lautakunnan nuorisovaltuuston edustajaksi valittiin Joonatan 
Juntunen ja varaedustajaksi Noa Stenros.

Päätösote on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta merkitsee asian tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta päättää myöntää nuorisovaltuuston edustaja Joonatan 
Juntuselle läsnäolo- ja puheoikeuden vapaa-ajan lautakunnan kokouksissa ja 
varaedustaja Noa Stenrosille läsnäolo- ja puheoikeuden vapaa-ajan lautakunnan 
kokouksissa, kun nuorisovaltuuston varsinainen edustaja on estynyt saapumasta 
kokoukseen. Läsnäolo- ja puheoikeus ei koske salassa pidettäviä asioita.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt
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§ 88
Vapaa-ajanlautakunnan kevään 2025 kokousaikataulu

PRIDno-2024-1006

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Kahri
sari.kahri@pori.fi
johdon assistentti

Vapaa-ajan lautakunnan kokoukset esitetään pidettäväksi keväällä 2025 seuraavasti:

keskiviikko 29.1.2025 kello 16.30
keskiviikko 26.2.2025 kello 16.30
keskiviikko 26.3.2025 kello 16.30
keskiviikko 23.4.2025 kello 16.30
keskiviikko 28.5.2025 kello 16.30

Vapaa-ajan lautakunnan kokousten pöytäkirjat tarkastetaan kokousta seuraavan 
kolmen päivän kuluessa ja julkaistaan kaupungin verkkosivuilla viimeistään 
tarkastamista seuraavana arkipäivänä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää pitää kokoukset edellä esitetyn mukaisesti.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Hallintopalvelut (LUMU-tiimi, PoriListat, kirjaamo), viestintäyksikkö
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§ 89
Kulttuuriyksikön saavutettavuussuunnitelma 2024-2026

PRIDno-2024-4463

Valmistelija / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Liitteet
1 Saavutettavuussuunnitelma 2024 - 2026, Kulttuuriyksikkö

Porin kaupungin kulttuuriyksikön saavutettavuussuunnitelma vuosille 2024-2026 
keskittyy kulttuuripalvelujen yhdenvertaisen saatavuuden ja saavutettavuuden 
edistämiseen. Suunnitelma sisältää nykytilan arvioinnin, tavoitteet ja 
kehittämistarpeet kulttuuripalveluissa. Saavutettavuus tarkoittaa henkisen ilmapiirin, 
tilojen ja palvelujen toimivuutta kaikkien ihmisten kannalta, huomioiden erityisesti 
moninaisuuden ja yhdenvertaisuuden.

Saavutettavuussuunnitelma toimii kehittämisen tietopakettina ja tarkistuslistana 
kulttuuripalveluissa, jotta ne ulottuisivat mahdollisimman laajalle käyttäjäkunnalle. 
Saavutettavuuteen ohjaa useampi laki, kuten perustuslaki, yhdenvertaisuuslaki, 
hallintolaki, kielilaki, saamen kielilaki, viittomakielilaki, laki digitaalisten palvelujen 
tarjoamisesta ja laki julkisista hankinnoista.

Suunnitelmassa käsitellään saavutettavuuden eri osa-alueet, fyysinen saavutettavuus 
eli esteettömyys, taloudellinen saavutettavuus, sosiaalinen saavutettavuus ja 
digitaalinen saavutettavuus. Suunnitelmassa esitetään myös tulevia toimia 
saavutettavuuden edistämiseksi ja taulukko, jossa arvioidaan saavutettavuuden 
toteutumisen nykytilannetta.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää hyväksyä kulttuuriyksikön 
saavutettavuussuunnitelman vuosille 2024-2026 ja lähettää sen tiedoksi 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kulttuuriyksikön suunnittelija ja esihenkilöt
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§ 90
Vapaa-ajan lautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen Skeittipuisto pumptrack-rata Poriin

PRIDno-2024-3566

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikuntayksikkö

Valtuutettu Martti Lundén jätti valtuuston kokouksessa 26.8.2024 § 86 
valtuustoaloitteen Skeittipuisto pumptrack-rata Poriin. Kaupunginhallitus päätti  
kokouksessaan 9.9.2024 § 355 pyytää aloitteesta vapaa-ajan lautakunnan, elinvoima- 
ja ympäristölautakunnan, teknisen lautakunnan ja nuorisovaltuuston lausunnot 
30.11.2024 mennessä. Lausuntoa on valmisteltu yhteistyössä elinvoima- ja 
ympäristötoimialan, sivistystoimialan ja teknisen toimialan kesken. 

Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Skeittaus ja pumptrack-pyöräily

Skeittaus on vakiintunut liikuntamuoto, jonka harrastajamäärät kasvavat vauhdilla 
muun muassa Pariisin olympialaisten tuoman julkisuuden myötä. Suosiotaan lisää 
myös pumptrack-pyöräily, jossa vauhtia tuotetaan pumppaavalla liikkeellä. Lajeja 
harrastetaan spontaanisti urbaanissa rakennetussa ympäristössä sekä tarkoitusta 
varten rakennetuilla radoilla ja puistoissa. Lajien parissa viihtyvät kaiken ikäiset 
harrastajat, elämäntapaihmiset ja urheilijat. Kynnys harrastamiseen on matala 
omaehtoisissa lajeissa, joita ovat lisäksi scoottaus, BMX ja rullaluistelu.

Monet kaupungit ovat ottaneet skeittauksen ja pumptrack-pyöräilyn osaksi 
palvelutarjontaansa, terveyttä edistäviä omaehtoisen liikkumisen ohjelmia ja 
hyvinvointia tuovaa sosiaalista kaupunkikulttuuria. Parhaimmillaan lajien 
olosuhteiden parantaminen on osa kaupunkien elinvoimaisuutta, jota hyödynnetään 
brändityössä ja joka vahvistaa veto- ja pitovoimaa. Hyvien skeittauksen ja pumptrak-
pyöräilyn olosuhteiden perusteella valitaan matkakohteita ja matkustetaan pitkiäkin 
matkoja. Lajien harrastajat käyttävät ja ylläpitävät merkittäviä sosiaalisen median 
alustoja, joiden kautta kohteet saavat runsaasti näkyvyyttä.

Skeittauspaikkojen verkosto

Skeittikulttuuri elää omatoimisuudesta ja tee-se-itse-hengestä, joka ilmentyy 
parhaiten omien tilapäisten paikkojen rakentamisena soveltuville pinnoitetuille 
alueille. Säilyttääkseen elinvoimansa ja kasvaakseen kulttuuri tarvitsee kuitenkin 
pysyviä rakenteita ja suunniteltua verkostoa. Esimerkiksi Helsinki on laatinut 
Skeittipaikkaohjelman 2022-2032, jossa kaupungin kattava verkosto on määritelty ja 
paikoille on asetettu tavoitteet, toimenpiteet ja aikataulut. Paikat on luokiteltu 
kolmeen kategoriaan. Lähiskeittipaikat ovat pienimuotoisia lähialueen 
harrastuspaikkoja ja sijaitsevat usein leikkipuistojen yhteydessä. Paikalliset 
skeittipuistot palvelevat kaupunginosien kokoisia alueita ja tarjoavat haasteellisempia 
rakenteita käyttöön. Suuret puistot ovat koko kaupunkia varten ja houkuttelevat 
laajaa käyttäjäkuntaa parhaimmillaan yli rajojen.
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Kaupunkien rakennetussa ympäristössä on skeittaukseen soveltuvia paikkoja, 
luonnollisia spotteja, jotka voidaan huomioida osana verkostoa. Luonnollisten 
spottien syntymistä voi myös suunnitella osana normaalia rakennettua ympäristöä, 
kuten esimerkiksi Jokikeskuksessa Etelärannassa. Spottien syntymistä Porissa 
helpottaa myös porilainen poikkeuksellisia olosuhteita, keskeneräisyyttä ja 
kaikenlaisia tapahtumia sietävä ilmapiiri.

Skeittaus Porissa

Porissa arvioidaan olevan skeittipaikkoja hyödyntäviä harrastajia olevan 
samankaltaisesti kuin Helsingissä, jossa suoritettujen kyselyiden perusteella 
skeittipaikkojen käyttäjiä on kaikissa ikäryhmissä. Porin rakennetut skeittipaikat ovat 
Pormestarinluodossa Kaarisillan koulun kupeessa sijaitseva puisto sekä 
sisäskeittauspaikka Skatehalli Herralahdenraitti 2:ssa, ns. Askokylässä yksityisen 
omistamassa rakennuksessa.

Isomäen alueen yleissuunnitelmassa (5.3.2020 Ramboll Finland Oy, Arkkitehdit MY) on 
jalkapallostadionin itäpuolen käytöstä jääneen sisääntulon eteen esitetty Street-alue 
toimintoinaan skeittipark, katukoriskentät ja pumptrack. Samoin Pasaasin 
yleissuunnitelmassa (30.11.2020 arkkitehtitoimisto Harris – Kjisik Oy) Urheilutalon 
eteen muodostettavalle uudelle toimintatorille on sijoitettu pump track -rata. 
Valmisteilla olevassa Kirjurinluoto-Kalafornia kehittämisohjelmassa skeittaus 
otettaisiin huomioon alueelle saapumisessa Raumansillan kautta siten, että 
mahdolliset infraan liittyvät rakenteet toteutettaisiin “skeittiystävällisiksi”.

Porin luonnollisia spotteja ei ole tarkemmin selvitetty, mutta havaintojen perusteella 
sellaisia ovat ainakin Eteläranta, Porin kauppatori ja Karjarannan pysäköintialueet.

Skeittiverkoston ja -paikkojen suunnittelu yhteiskehittämisenä

Skeittaus ja muut omatoimiset julkisia tiloja hyödyntävät harrastukset voi nähdä 
alakulttuureina, joiden kehittäminen ei onnistu ilman välitöntä yhteistyötä harrastajien 
kanssa. Kaupunkiympäristön kestävät ratkaisut edellyttävät myös toiminnasta 
aiheutuvien vaikutusten arviointia ja niiden vaikutuspiirissä olevien osallistumista.

Kehittämistyössä luodaan periaatteet verkostolle ja kriteerit erilaisille paikoille. 
Sijoituspaikkoja arvioitaessa on huomioitava saavutettavuus, liikenneturvallisuus ja 
yhteys verkostoon, paikan luokan mukainen laajuus, kaavatilanne ja naapurusto. 
Rakenteiden ja materiaalien arviointia helpottavat oppaat, kuten Suomen 
rullalautaliiton ”Skeittiparkit -opas suunnitteluun, hankintaan ja huoltoon”, sekä 
muiden kaupunkien ohjelmat ja toteutukset. Skeittipaikkoja varten on laadittu 
standardi SFS-EN 14974:2019 ”Skeitti-puistot. Turvallisuusvaatimukset ja 
testausmenetelmät”.

Vapaa-ajan lautakunnan fyysistä aktiivisuutta ja erityisesti lasten ja nuorten 
omaehtoista liikkumista tukeva näkökulma

Kaupunkikeskusta on luonteva paikka urbaanissa rakennetussa ympäristössä elävän 
skeittauksen harrastamiselle. Skeittipaikan sijainti keskustassa lisää elävyyttä ja 
tarjoaa monipuolisia yhteistyömahdollisuuksia palveluille.  Sijoittuessaan 
kaupunkikonsernin omistaman kiinteistön yhteyteen skeittitoiminta voi kerätä 
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rinnalleen muuta soveltuvaa toimintaa, luoda vajaakäyttöisille tiloille kysyntää, 
kasvattaa monikulttuurista keskustaa sekä luoda Porille omintakeisen ja uniikin 
elinvoimaisuuden kasvun näkökulman.

Kaupunkikehityksen tavoitteiden mukaisia skeittipuiston paikkoja keskustassa ovat 
muun muassa vanhan linja-autoaseman ja keskusaukion alue, urheilukeskus, 
nuorisotalon alue, Liisanpuiston alue ja pääkirjaston kortteli. Alueilla on kaupungin 
maanomistus ja toimintaan soveltuva kaavallinen valmius. Alueet ovat osa julkisten 
tilojen verkostoa ja saavutettavissa eri kulkumuodoilla. Alueilla on vaihtelevasti tilaa 
käytettävissä toimintaa varten ja sisätiloja konsernin omistuksessa. Läheisyydessä on 
hyödynnettäviä ja kehittämiskelpoisia palveluita, sekä toimintoja, joiden yhteys 
vahvistaa monikulttuurisuutta.

Pormestarinluodossa, Kaarisillan koulun pihassa sijaitseva skeittipaikka on ollut 
toiminnassa jo pitkään ja sitä on peruskorjattu viimeksi vuosina 2015-2016. Aika, 
sääolosuhteiden ja vuodenaikojen vaihtelu sekä aktiivinen käyttö ovat kuluttaneet 
skeittipaikkaa, joka on perusteellisen kunnostamisen tarpeessa. Skeittipaikasta on jo 
laadittu pitkän tähtäimen korjaus-/kehittämissuunnitelma. Isomäen alueen 
yleissuunnitelmassa on esitetty street-alue toimintoinaan muun muassa skeittialue, 
katukoriskentät ja pumptrack-rata. Vapaa-ajan lautakunta katsoo, että 
Pormestarinluodon olemassa oleva skeittiparkki olisi syytä kunnostaa turvallisen 
käytön varmistamiseksi. Isomäen alueen yleissuunnitelman rahoitusta tarkastellaan 
osana alueen kehittämisen aikataulua.

Kyläsaaren kiinteistöomistajat ry on esittänyt halukkuutta rakennuttaa pumptrack rata 
Kyläsaaren urheilukentän yhteyteen Leader-rahoitusta hyödyntäen. Liikuntayksikkö 
on osallistunut keskusteluihin teknisen toimialan edustajien kanssa Kyläsaaren 
hanketta koskien. Vapaa-ajan lautakunta suhtautuu myönteisesti siihen, että 
kaupungin alueelle saataisiin ensimmäinen pumptrack-rata yhteistyössä hanketta 
edistävän yhdistyksen kanssa.

Skeittaaminen, pumptrack ja muut vastaavanlaiset omaehtoisen liikkumisen lajit 
(esimerkiksi scoottaus, BMX-pyöräily, rullaluistelu, parkour ja breakdance) liikuttavat 
erityisesti lapsia ja nuoria. Liikkuminen on usein perinteisestä urheilun harjoittelusta 
poikkeavaa ajanvietettä ja elämäntapaa, mikä korostaa näiden lajien sosiaalista ja 
yhteisöllistä puolta. Porin vastikään hyväksytyssä poikkihallinnollisessa 
liikkumisohjelmassa (KH 28.10.2024 § 426) on yhtenä tavoitteena, että ”Porin 
kaupunkiympäristössä on mahdollisuuksia aktiivisille ja luovalle liikkumiselle”. Tätä 
tavoitetta edistävänä tekona ohjelmassa on ”Kaupunkiympäristön kehittämisessä 
otetaan huomioon katulajien (esim. skeittaus, parkour) mahdollistaminen ja 
kehittäminen”. Aloitteessa esitetyt skeittipuisto ja pumptrack-rata osuvat yksiin tämän 
liikkumisohjelman tavoitteen ja sitä edistävän teon kanssa. Vapaa-ajan lautakunta 
toteaa, että skeittaamisen, pumptrackin ja muiden samankaltaisten katulajien 
olosuhteita on syytä kehittää ja näihin tulee varautua tulevien vuosien 
investointisuunnitelmissa.

Skeittauskulttuurin kehittäminen kaupunkikeskustan alueella toteuttaa Porin 
kaupunkistrategiaa ja useita ohjelmia, joissa kaikissa on mainintoja 
monikulttuurisuudesta ja sosiaalisesti virikkeellisestä kaupungista, omaehtoisesta ja 
matalan kynnyksen toiminnasta, hyvästä ympäristöstä ja elinvoimaisesta kaupungista:
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Pori 2030 Strategia
Hyvinvointiohjelma 2025
Hyvinvointisuunnitelma 2025
Kaupunkikeskustan kehittämisohjelma
Matkailun tiekartta 2020-2025
Tapahtumien tiekartta 2020-2025
Tapahtumien Pori 2025
KulttuuriPori 2030 -ohjelma
Porin kaupungin liikkumisohjelma "Lähdetääs liikkeel!"

Linkit viitattuihin muihin kuin kaupungin dokumentteihin

Skeittiparkkiopas 2024, Suomen rullalautaliitto: https://www.skeittiparkit.fi/s
/skeittiparkkiopas2024.pdf
Helsingin skeittipaikkaohjelma 2022-2032: https://julkaisut.hel.fi/fi/julkaisut
/helsingin-skeittipaikkaohjelma-2022-2032
Luonnolliset spotit: skeittaajat kaupunkitilan käyttäjinä, Riikka Ahonen 2021 / 
LAB University of Applied Science: https://www.theseus.fi/handle/10024/505711

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle edellä esitetyn ja 
yhteistyössä eri toimialojen kanssa valmistellun selvityksen lausuntonaan 
valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Johanna Jokelainen
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Kaupunginvaltuusto, § 84,26.08.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 91, 27.11.2024

§ 91
Vapaa-ajan lautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen AAA1-luokituksen frisbeegolfrata 
Poriin

PRIDno-2024-3348

Kaupunginvaltuusto, 26.08.2024, § 84

Valtuutettu Helvi Walli jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”V A L T U U S T O A L O I T E: AAA1 - LUOKITUKSEN FRISBEEGOLFRATA PORIIN

Frisbeegolfin suosio on kovassa nousussa niin Suomessa kuin myös maailmalla. 
Suomalaiset kilpailevat parhaillaan maailmanmestaruuksista ja Eveliina Salonen voitti 
juuri ensimmäisenä suomalaisena MM - kultaa.

Frisbeegolf sopii lähes kaikille ja se on tehokas liikuntamuoto kunnon kohottamiseen 
melkein kaikkina vuodenaikoina. FRISBEEGOLFIN NEROUS on siinä, että kiekkoa voi 
heittää ympäri vuoden. Vaikka maastossa olisi lunta, fribaradat ovat auki luonnossa 
mahdollistamassa reippaan ulkoliikunnan.

Kuntalaistalkoohengen voimin on eri rahoituksin rakennettu Kyläsaaren 
frisbeegolfrata (18 väyläinen), Toejoki Discgolf Park (9),  Harjunpään frisbeegolf (9), 
Kirjurinluoto DiscgolfPark (21),  Ahlainen DiscGolfPark (18), jotka kaikki mahdollistavat 
laajan harrastetoiminnan. 

Suomen frisbeegolfliiton alainen kansallinen kilpailutoiminta koostuu SM- kilpailuista, 
kansallisen kärkikiertueen osakilpailuista, Amateur Series - SM - karsintakilpailuista, 
alueellisista AM - kiertueista sekä erilliskilpailuista ja PDGA - liigoista. 

Laajassa kansainvälisessä kilpailutoiminannassa on jo suomalaisiakin ammattilaisia.

Porin kaupungilla on Noormarkku - Toukarin osayleiskaavassa osoitettu urheilun - ja 
virkistyspalvelujen alue, joka sijoittuu Vanha Söörmarkuntie - Parkanontie - väliselle 
alueelle.

Helmikuun 20. päivänä v.2024 tehdyn maakaupan Kerttula 609–458–5–239 (13,5 ha) 
lisäksi kaupunki omistaa lisäksi kohteen vieressä olevia maa-alueita, kiinteistöjä, joilla 
sijaitsee Kirkkokallion huoltorakennus keittiöineen, kahviotiloineen, suihkuineen ja 
vessoineen, monipuoliset kuntoradat, kuntoportaat, kuntoilukatokset ja parkkialueet. 

Puustoinen ja huomattavia korkeuseroja tarjoava maasto mahdollistaa AAA1 - 
luokituksen frisbeeratojen suunnittelulle riittävän laajat maastoalueet (20–25 ha) ja 
kansainvälisiinkin kilpailuihin sopivat vaikeuskertoimet.

Suomessa on 3 maailman parhaimmiksi luokitelluista 
frisbeegolfradoista.  Toivottavasti Poriin saadaan yksi maailman huippurata, jotta se 
kaupungin ylläpitämänä lisää osaltaan kotikaupungin vetovoimaa.

ERITYISESTI HUOMIOITAVAA:  
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- KIRKKOKALLION TASOITETULLE ALUEELLE MAHTUU ESTEETÖN D - LUOKAN frisbee-
golfrata

- ALUEEN TOIMINTA EI HÄIRITSE ASUTUSTA!

Säännöllinen kestävyysliikunta parantaa sydämen ja verenkiertoelimistön kuntoa sekä 
tukee mielen hyvinvointia.  Frisbeegolf on vastalääke liiallisen istumisen 
terveyshaitoille.

Porissa, 

26. päivänä elokuuta 2024

Helvi Walli

Valtuutettu”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 27.11.2024, § 91

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikuntayksikkö

Valtuutettu Helvi Walli jätti valtuuston kokouksessa 26.8.2024 § 84 valtuustoaloitteen 
AAA1-luokituksen frisbeegolfrata Poriin. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
9.9.2024 § 355 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan, teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnot 30.11.2024 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Lausuntoa on valmisteltu yhteistyössä elinvoima- ja ympäristötoimialan, 
sivistystoimialan ja teknisen toimialan kesken. 

Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Frisbeegolf lajina ja AAA1-luokitus

Valtuustoaloitteessa esitetään AAA1-luokituksen frisbeegolfradan rakentamista 
Noormarkkuun Toukarin alueelle, joka on osayleiskaavassa osoitettu urheilun- ja 
virkistyspalveluiden kehittämiseen. Alue sijoittuu Vanhan Söörmarkuntie ja 
Parkanontien väliselle alueelle. Alueen maastossa on huomattavia korkeuseroja sekä 
paljon puustoa. Kaupunki omistaa kohteen vieressä olevia maa-alueita ja kiinteistöjä, 
joilla sijaitsee Kirkkokallion huoltorakennus, mikä mahdollistaa kahvio-, pukuhuone- ja 
keittiökäytön.
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Frisbeegolf on saavuttanut merkittävän suosion Suomessa sekä kansainvälisesti niin 
harrastuksena, kuin myös kilpa- ja huippu-urheiluna. Frisbeegolf on erinomaista 
liikuntaa ja laji liikuttaa isoa joukkoa eri ikäisiä suomalaisia säännöllisesti. Selvitysten 
mukaan 263 000 suomalaista harrastaa frisbeegolfia ainakin kerran vuodessa. Tämän 
lisäksi vähintään kerran viikossa harrastavia löytyy 49 000 pelaajaa. Suomen 
frisbeegolfliiton jäsenmäärä oli 11 869 vuonna 2023 ja liiton alaisia kilpailuja pelattiin 
vuonna 2023 jopa 547 kappaletta. Kilpatasolla suomalaisia pelaajia nähdään 
maailmankiertueella ja Nokialla pelataan jo neljäs European Open -osakilpailu vuonna 
2025.

AAA1-luokan ratojen vaatimukset ovat kaikkein korkeimmat, ja ne soveltuvat 
monipuolisesti kansallisiin ja kansainvälisiin kisoihin. AAA1-luokan radoilla on 
vähintään 18 väylää, joiden pituudet vaihtelevat 50 ja 300 metrin välillä.  Väylien 
keskipituuden tulee kuitenkin olla vähintään 140 metriä. Radan par-tuloksen tulee olla 
vähintään 64, ja tähän lukuun vaikutetaan väylien pituuksilla. Radan par-luku 
tarkoittaa sitä, kuinka monella heitolla ammattilainen keskimäärin pelaa radan läpi. 1-
luokitus tarkoittaa, että kentän varusteluun kuuluu viralliset maalikorit, 
opastejärjestelmä, heittoalustat sekä aktiivinen ylläpito. Maalikorien tulee olla PDGA:n 
tai SFL:n hyväksymiä maalikoreja. Opastejärjestelmän tulee sisältää radan infotaulun 
sekä väyläkohtaiset opasteet.

A-luokan rata on maastoltaan ja kasvillisuudeltaan vaihteleva, jossa ns. väyläosuudet 
ovat pääosin ruohoa tai muuta tasamaastoa. Kentällä tulee olla erilaisia estealueita 
(vesiesteet, pelaamattomat alueet), millä vaikutetaan kentän haastavuuteen. 
Vesiesteet tulee olla kiinteitä vesialueita kaavoitetulla alueella, mutta pelaamattomat 
alueet voidaan merkata valkoisella paalutuksella. A-luokan radat vaativat keskimäärin 
15–25 hehtaarin pinta-alaa ja AAA1-luokan jopa 30 hehtaarin maa-alueen.

Kentän suunnittelussa tulee huomioida estealueet, pelaamattomat alueet, 
heittopaikat ja korialueet. Lisääntyneiden harrastajamäärien myötä A-luokan radat 
kasvattavat suosiotaan, ja tämä asettaa myös vaatimuksia radan haasteellisuuden 
korostamiseen. Frisbeegolfissa ei ole toistaiseksi luokiteltu eri heittoalueita, mutta 
mahdollisen lajin kehittymisen ja pelattavuuden myötä suositellaan nämä tekijät 
ottamaan huomioon. Tämä tarkoittaa, että jokaiselle väylälle suunnitellaan toinen 
heittoalusta, mikä on lähempänä koria, mutta ei ole virallisessa kilpailukäytössä. 
Tällöin radan pelattavuus on helpompi vähemmän pelanneille, ja se palvelee 
laajempaa käyttäjäkuntaa edistäen terveysvaikutuksia.

AAA1-frisbeegolfradan yhtenä kriteerinä on, että kentällä on aktiivinen huolto ja 
ylläpito. Kentän huolto- ja ylläpitotyöt vaativat luonnollisesti resursseja vastaavalta 
taholta. Ylläpito usein sisältää pääsääntöisesti heittopaikkojen puhdistamisen, korien 
kunnossapidon sekä tarvittavia raivaus- ja siistimistöitä kenttäalueella.

A-luokan radat sopivat alueille, joissa sijaitsee myös lyhyempi aloittelijaystävällinen D-
luokan rata, mikä on mahdollisuuksien mukaan esteetön. D-luokan radoilla ei ole 
maastovaatimuksia.

Suomessa on tällä hetkellä 18 AAA1-luokituksen rataa (lähde frisbeegolfradat.fi). 
Näistä kolme sijaitsee Satakunnassa (Harjavalta, Jämijärvi ja Rauma) sekä yksi 
Pirkanmaan puolella Sastamalassa. AAA1-tason rata Poriin vahvistaisi Satakunnan jo 
nykyisellään vahvaa asemaa frisbeegolf-maakuntana.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 10/2024 45 ( )50
Vapaa-ajan lautakunta 27.11.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Porin alueen ratatilanne

Aiemmin frisbeegolf-ratojen kehittämistä on käsitelty valtuustoaloitteena vuonna 
2022, jolloin valtuutettu Tiina Stenman oli jättänyt valtuustoaloitteen vaativan 
täysimittaisen Frisbeegolf-radan rakennuttamisesta Porin Yyteriin. Tuolloin 
valtuustoaloitteen vastaukseen oli selvitetty Yyteriin liittyen radan rakentamista, sillä 
hiekkarantaa ja dyynialuetta on aiemmin käytetty kyseisen lajin 
harrastustarkoitukseen, mistä saadut kokemukset osoittivat, että ne eivät sovellu 
kyseiseen käyttöön. Yyteriin sijoitettavaa vaativan täysimittaisen Frisbeegolf-radan 
mahdollistamista selvitettiin ja todettiin, että soveltuvin paikka alueella olisi vanha 
moottorirata kilpailukeskuksena sekä sen lähimaasto, josta metsäiset alueet ovat 
pääosin UPM:n omistuksessa. AAA1-tason kilpailurataan tarvittava alue tulisi olemaan 
hyvin laaja ja Yyterin osalta kaupungin omistamat alueet eivät sellaisen 
rakennuttamiseen riitä.  

Valtuustoaloitteestakin käy ilmi, että kuntalaistalkoohengen voimin on eri rahoituksin 
rakennettu Kyläsaaren frisbeegolfrata (18 väyläinen), Toejoki Discgolf Park (9), 
Harjunpään frisbeegolf (9), Kirjurinluoto DiscgolfPark (21), Ahlainen DiscGolfPark (18), 
jotka kaikki mahdollistavat laajan harrastetoiminnan. Lajin harrastetoiminnan 
näkökulmasta olosuhteita on Porissa kehitetty varsin hyvin. Vaativamman tason 
harjoitus- ja kilpailutoiminnan olosuhteita kaupungista ei kuitenkaan löydy. 
Kirjurinluoto-Kalafornia alueen kehittämisohjelman laadinta on parhaillaan käynnissä 
ja frisbeegolf on mukana myös siinä. Kirjurinluodon alueella frisbeegolf nähdään 
kuitenkin lähtökohtaisesti tulevaisuudessakin harrastus- ja virkistystoimintana, 
johtuen siitä, että Kirjurinluodon alueella on erityisesti kesäaikaan paljon 
tapahtumatoimintaa, mikä osittain rajoittaa frisbeegolf-radan kokonaiskäyttöä 
erityisesti kesäkuukausina. 

Valtuustoaloitteessakin mainittu Noormarkku-Toukari osayleiskaavassa oleva urheilu- 
ja virkistyspalveluille tarkoitettu alue mahdollistaisi AAA1-luokan frisbeegolfradan 
Poriin. Toteutuessaan hanke olisi pitkäaikaisen maankäytön suunnittelun mukaista 
toimintaa. Kilpatason frisbeegolf olisi kaupungille vetovoimatekijä: laji kasvattaa 
suosiotaan ja on niin matalan kynnyksen harrastetoimintaa kuin nykyisin myös 
huipputason kilpaurheilua. Hanke on näin ollen ehdottomasti kannatettava sekä 
hyvinvointi- että elinvoimanäkökulmasta. 

Toteuttaminen ja ylläpito

Porin vastikään hyväksytyssä poikkihallinnolliseen liikkumisohjelmaan (KH 28.10.2024 
§ 426) on koottu monipuolisesti toimenpiteitä fyysisen aktiivisuuden edistämiseksi ja 
liikkeen lisäämiseksi. Ohjelmassa nostetaan esiin myös urheiluseurakentän ja muun 
kolmannen sektorin kanssa tehtävän yhteistyön lisääminen. Kuten edellä on todettu, 
frisbeegolfrataverkostoa on kehitetty jo nykyisellään yhteistyössä kolmannen sektorin 
kanssa. Tätä yhteistyötä on luonteva jatkaa ja vetovastuu tällaisen hankkeen 
toteutumisesta voisi kuulua lajin parissa toimivalle yhdistykselle tai muulle toimijalle. 
Kaupunki voisi toimia hankkeeseen ryhtyvän toimijan vastinparina mahdollistaen 
hankkeen toteutumisen: maanomistajana mahdollistamassa aluetta osayleiskaavan 
mukaiseen käyttötarkoitukseen ja mukana toiminnan käynnistämisessä hankkeen 
vetäjän kumppanina. Kaupunki voi sitoutua auttamaan esimerkiksi radan sijoittelussa 
ja luvittamisessa. Teknisen toimialan infrayksikön työohjelma on valmisteilla ja 
investointiesityksessä ollaan varautumassa Noormarkun frisbeegolfradan 
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edistämiseen. Asian varmistuminen riippuu käynnissä olevasta 
talousarviovalmistelusta sekä siihen liittyvästä päätöksenteosta. 

Hankkeen edistäminen tulee aloittaa kokonaisuuden kartoittamisesta yhdessä 
mahdollisesti hankkeen vetämiseen ryhtyvän ulkopuolisen tahon kanssa sekä sopia 
radan hoitovastuista. Asian edetessä tulisi radan soveltua valtuustoaloitteen 
mukaisesti lähtökohtaisesti kilpailutoimintaan, mutta se palvelee myös 
harrastustoimintaa ja liikuttaa laajaa joukkoa porilaisia. Lajin harrastajia tulee kuulla ja 
käyttää asiantuntijoina mahdollisessa jatkoselvityksessä. Hankkeen edetessä myös 
alueen joukkoliikennetarvetta on paikallaan tarkastella, alueen saavutettavuuden 
edistämiseksi. 

Vapaa-ajan lautakunta näkee kaupungin frisbeegolf-olosuhteiden kehittämisen 
perusteltuna sekä hyvinvoinnin edistämisen että elinvoiman lisäämisen näkökulmasta. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle edellä kuvatun lausunnon 
valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

____

Merkitään, että Heidi Sakari poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen 
kello 17.27.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Johanna Jokelainen
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§ 92
Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

Toimielimelle ovat saapuneet seuraavat viranhaltijapäätökset.

Taidemuseon johtaja
Hankintapäätös:
§ 5 Päätös teosten liittämiseksi kokoelmaan 1/2024, 18.11.2024
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 4 Porin taidemuseon kokoelmapoliittinen ohjelma, 18.11.2024

yksikön päällikkö, liikuntayksikkö
Hankintapäätös:
§ 48 Sopimus tekojääradan yleisöluisteluiden valvonnasta, Narukerä ry 11.11.2024-
9.3.2025, 11.11.2024
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 45 Syksyn 2024 ja talven 2025 kuntokampanjat / vapaaliput, 15.10.2024
§ 46 Aukioloajoista poikkeaminen 1.-3.11.2024, keskustan ja Meri-Porin uimahallit, 
23.10.2024
§ 47 Karhuhallin levytyssopimuksen option käyttöönotto vuodeksi 2025, Rastikarhut 
ry, 29.10.2024

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Toimielin päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee päätökset tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Muutoksenhakukielto
§83, §84, §85, §86, §87, §88, §90, §91, §92

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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Oikaisuvaatimus
§89

Oikaisuvaatimusohje
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei 
saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Oikaisuvaatimus on toimitettava Porin kaupungin kirjaamoon määräajan viimeisenä 
päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti päätöksen tehneelle toimielimelle tai 
viranhaltijapäätöksen osalta toimielimelle, jonka alaisuudessa viranhaltija toimii.

Kirjaamon yhteystiedot:
Postiosoite:                PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:              Porin yhteinen palvelupiste, Yrjönkatu 6
Sähköpostiosoite:      kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:            (02) 634 9417
Puhelinnumero:         (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai                 10 - 16
tiistai-torstai                8 - 16
perjantai                     8 - 15

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava:
•    päätös, johon haetaan oikaisua
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•    miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
•    millä perusteella oikaisua vaaditaan.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. 

Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen oikaisuvaatimusohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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